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Друковані видання 

ОБСЄ готова надавати підтримку  

"Голос України" 

Голова Верховної Ради України Олександр Турчинов у середу зустрівся з делегацією 
ОБСЄ на чолі зі Спеціальним представником Голови ОБСЄ Тімом Гульдіманом. 

Під час зустрічі сторони обговорили шляхи врегулювання ситуації в Україні, яку О. 
Турчинов охарактеризував як складну з огляду на труднощі в економіці. 

Голова Верховної Ради зазначив, що нині єдиним легітимним органом влади є 
парламент, головним завданням якого є формування уряду народної довіри, перед яким «стоять 
складні завдання: припинити погіршення економічної ситуації, відновити довіру до влади та 
провести радикальні реформи». 

Своєю чергою Спеціальний представник Голови ОБСЄ привітав зусилля нової влади, 
спрямовані на стабілізацію внутрішньополітичної ситуації в нашій країні. За його словами, було 
б доцільно активізувати взаємодію влади України зі структурами ОБСЄ. 

Т.Гульдіман (на знімку) запропонував посилити співпрацю у таких сферах, як 
забезпечення проведення чесних та прозорих виборів; забезпечення прав людини; дотримання 
прав національних меншин; неупередженість роботи ЗМІ. 

«Це ті чотири сфери, в яких ОБСЄ готова надавати підтримку, якщо українська сторона 
у цьому зацікавлена», — зазначив він. 

Т.Гульдіман також наголосив, що ОБСЄ підтримує демократичні перетворення в 
Україні, які, за його словами, сприятимуть «отриманню кредиту довіри з боку міжнародного 
співтовариства». 

О.Турчинов зазначив, що Україна буде вдячна за допомогу, та запросив спостережну 
місію ОБСЄ взяти участь у спостереженні за президентськими перегонами 25 травня ц. р. Окрім 
того, він наголосив, що «виборча кампанія розпочалася, і для нас важливо, щоб це були 
демократичні, прозорі вибори, аби вперше люди побачили виборчі перегони без упередженості 
та фальсифікацій». 

Голова Верховної Ради подякував ОБСЄ за співпрацю з Україною, зазначивши, що 
взаємодія з цією інституцією надзвичайно важлива для України. 

http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=320512 

Состав прибыл  

Ольга Куришко, Сергей Сидоренко, "КоммерсантЪ" (Украина) 

Утверждение кандидатур на должности в правительстве по квоте гражданского сектора 
проходило вчера в закрытом режиме на заседании совета "Майдана". Мероприятие началось в 
14.00 в помещении Верховной Рады. О ходе обсуждения его участники говорили неохотно. "Не 
думаю, что я уполномочен раскрывать карты и говорить, что было на совете, тем более что 
через 5 минут все будет объявлено со сцены",— заявил член совета "Майдана" Игорь Жданов. 

Первое заседание совета "Майдана" состоялось во вторник при участии лидера партии 
"Батькивщина" Юлии Тимошенко. Тогда участникам собрания был предложен 
предварительный список кандидатур на должности министров по квоте гражданского сектора. 

Несмотря на то что активисты анонсировали широкое общественное обсуждение 
кандидатур, этого не произошло. Вчера сразу несколько активистов, чьи фамилии значились в 
списке, заявили, что переговоры о назначении с ними никто не вел. "Я не давал согласия на 
любые должности в органах государственной власти и переговоров ни с кем не вел",— написал 
на странице в Facebook лидер партии "Демократический альянс" Василий Гацько, которому 
прочили руководство Антикоррупционным бюро в случае его создания. 
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Врач Ольга Богомолец, которую называли в числе вероятных кандидатов на должность 
министра здравоохранения, заявила: "Вследствие работы посредников, я так понимаю, моя 
кандидатура уже не обсуждается. Сказали, что я отказалась. На самом деле у меня ни с кем 
разговоров не было". А певица Руслана Лыжичко написала в Facebook, что на заседание совета 
"Майдана" ее вовсе не пригласили. 

В 19.00 майдан Незалежности заполнило около 20 тыс. человек. По плану организаторов 
мероприятия, участники собрания должны были утвердить кандидатуру каждого министра. 

Настрой Майдана стал ясен еще на этапе, когда ведущий Евгений Нищук представлял 
лидеров, выходивших на сцену. Услышав фамилию и.о. президента Александра Турчинова, 
площадь взорвалась возгласами негодования. Масла в огонь подлили несколько активистов, 
выступавших перед началом политической части митинга. Телеведущий Алексей Мочанов 
призвал Майдан не допускать к власти тех политиков, кто уже в прошлом побывал в 
правительстве, особо выделив лидера партии "Батькивщина" Юлию Тимошенко: "Я верю, 
Юлия Владимировна, что на следующих парламентских выборах вы сможете пройти в 
парламент. Но сейчас — не ваше время". 

Неудивительно, что 15 минутами позже, когда Турчинов подошел микрофону, митинг 
буквально освистал его. "Можно критиковать парламент, но другой власти в Украине нет! Вы 
хотите, чтобы было так: кто громче кричит — тот и прав? Но это неправильно!" — обратился к 
площади и.о. президента, пытаясь перекричать в микрофон выкрики "Фу!" и "Ганьба!". 

Майдан не успокаивался, до сцены доносился непрекращающийся гул. Сторонники 
спикера на площади оказались в явном меньшинстве, но и они не слушали политика, поскольку 
ругались с окружавшими их идеологическими противниками. Турчинов тем временем перешел 
к обвинениям в адрес митингующих: "Я был тут с вами в ночь на 19 февраля, я видел "Беркут"! 
А многие из тех, кто сейчас кричит,— они не были тогда на Майдане. А сейчас хотят 
перекричать сцену!" 

Напоследок он дал понять, что Кабинет министров — временный, а за президентскими 
должны последовать парламентские выборы, "чтобы полностью обновить власть". "Это 
правительство на четыре месяца! Но они должны выполнить свой долг и сгореть за Украину! 
Чтобы потом новый президент мог выбрать новое правительство, которое пойдет дальше по 
пути восстановления могучей, сильной Украины!" — заявил Александр Турчинов. 

В конце концов, осознав, что его присутствие не добавляет позитива, спикер отошел от 
микрофона. 

Перед тем как огласить кандидатуру премьер-министра, Евгений Нищук сообщил, что 
Антикоррупционное бюро возглавит общественный активист Татьяна Чорновил, а 
люстрационную комиссию — активист Егор Соболев. 

— Кандидат в премьер-министры — Арсений Яценюк! — объявил ведущий, после чего 
зачитал весь состав его кабинета. 

В частности, вице-премьером по вопросам европейской интеграции предлагается 
назначить народного депутата Бориса Тарасюка ("Батькивщина"), вице-премьером по 
гуманитарным вопросам — Ольгу Богомолец, вице-премьером по региональной политике — 
мэра Винницы Владимира Гройсмана, вице-премьером — народного депутата Александра 
Сыча ("Свобода"). Министерство юстиции возглавит народный депутат Павел Петренко 
("Батькивщина"), Министерство финансов — Александр Шлапак, работавший первым 
заместителем секретариата президента при Викторе Ющенко, Минздрав — координатор 
медицинской службы Майдана Олег Мусий, Министерство аграрной политики — народный 
депутат Александр Мирный ("Свобода"). 

Кандидатом на пост министра социальной политики названа народный депутат Людмила 
Денисова ("Батькивщина"), Министерства культуры — ведущий Майдана Евгений Нищук, 
главы МИДа — посол Украины по особым поручениям Андрей Дещица, Министерства топлива 
и энергетики — Юрий Продан, Министерства экологии — народный депутат Андрей Мохнык 
("Свобода"), Министерства молодежи и спорта — лидер Автомайдана Дмитрий Булатов. 
Министерство экономики возглавит основатель Киево-Могилянской бизнес-школы Павел 
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Шеремета, а Министерство инфраструктуры — президент Ассоциации международных 
автоперевозчиков Леонид Костюченко. 

Должность секретаря Совета национальной безопасности и обороны предложена 
народному депутату Андрею Парубию ("Батькивщина"). Одним из его заместителей может 
стать журналистка Виктория Сюмар. Фамилия лидера организации "Правый сектор" Дмитрия 
Яроша со сцены не называлась. Ведущий уточнил, что Ярошу предложили стать одним из 
заместителей секретаря СНБО, но ответа от него пока не получили. Вакантной также остается 
должность министра обороны — на нее претендуют представители организаций воинов-
"афганцев". Также не были названы кандидатуры на должности глав Министерства по вопросам 
ЖКХ, Миндоходов, Государственной налоговой администрации и Гостаможни. 

Представителей фракции УДАР среди будущих министров не оказалось. "Наша фракция 
войдет в коалицию, и мы, безусловно, поддержим назначение Арсения Яценюка. Мы считаем, 
что это техническое правительство, которое приходит на три месяца. Мы изначально не 
претендовали ни на какие должности",— заявил народный депутат Павел Розенко (УДАР). 

При объявлении имен будущих членов правительства таких эмоций, как во время 
выступления Александра Турчинова, уже не было. Довольно резко Майдан воспринял 
кандидатуру Арсения Яценюка — в разных концах площади люди тотчас принялись 
скандировать: "Куля в лоб!" Негативными возгласами люди встретили кандидатуру Людмилы 
Денисовой. Квит, Мусий, Нищук и Парубий — напротив, удостоились наибольшей поддержки. 

Но то, что произошло после зачитывания списка, оставило недовольными всех без 
исключения. Политики поблагодарили и ушли со сцены, ходя люди скандировали: "Голосуем!" 

— Я не слышу, что говорят. А сейчас будет гимн,— попытался уйти от ответа Евгений 
Нищук. Дождавшись завершения гимна, Майдан продолжил скандирование, но выносить 
состав Кабмина на голосование никто и не собирался — будущие представители 
исполнительной власти покинули сцену. 

http://www.kommersant.ua/doc/2417298 

В Раде зарегистрирована новая фракция  

Елена Галаджий, "Комсомольская правда  в Украине"   

В нее вошли внефракционные депутаты и несколько депутатов от Партии регионов. На 
данный момент она насчитывает 37 народных депутатов. 

- Мы сегодня зарегистрировали новую фракцию "За суверенную европейскую Украину". 
Нее вошли почти все внефракционные депутаты и часть регионалов. Все депутаты новой 
фракции поставили свои подписи под коалиционным соглашением, - отметил народный 
депутат из новой фракции Сергей Лабазюк.  

При этом он отметил, что при вхождении в коалицию депутаты их фракции не 
выдвигали никаких условий. Политик сказал, что они сразу же заявили, что не претендуют ни 
на какие министерские портфели.  

- В нашей фракции не будет председателя. Но мы уполномочили трех человек оглашать 
решения фракций и присутствовать на согласительном совете – так называемая рада фракции. В 
нее вошли Игорь Еремеев, Александр Доний и Ярослав Москаленко, - отметил Лабазюк. 

Он также отметил, что в новую фракцию вошел и Владимир Литвин. 

http://kp.ua/daily/270214/441104/ 

Егор Соболев: «Стране нужно одномоментное очищение»  

"КоммерсантЪ" (Украина) 

Вчера на народном Вече участники Майдана утвердили Егора Соболева в качестве главы 
люстрационной комиссии. По его словам, люстрация грозит всем организаторам и 
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исполнителям массовых убийств, народным депутатам, голосовавшим за законы о диктатуре, 
прокурорам и судьям.  

— Вашу кандидатуру предложили на пост главы люстрационной комиссии. У вас есть 

представление о том, как она будет работать? 

— Комиссия должна быть независимым органом, который не работает для Кабинета 
министров, Верховной рады или президента. Задание комиссии — подготовить правила 
люстрации политиков и должностных лиц в государственных органах. Люстрация должна быть 
не персональной, а за поступки. То есть мы не будем выбирать человека и говорить: вот этот 
депутат или прокурор плохой, поэтому давайте его люстрируем, а этот депутат хороший, его 
мы люстрировать не будем. 

— Кого коснется люстрация? 

— Во-первых, после всех произошедших событий должны быть люстрированы все 
организаторы и исполнители массовых убийств. Во-вторых, люстрации нужно подвергнуть 
всех народных депутатов, которые голосовали за законы о диктатуре. Именно эти законы 
спровоцировали кровь в тогда еще мирном протесте. 

Должна быть проведена глубокая люстрация причастных к нарушениям прав человека и 
коррупции в судах, милиции, прокуратуре и СБУ. Тут нужно действовать, с одной стороны, 
решительно, а с другой — ответственно. Мы не можем всех разогнать завтра, потому что их 
некем заменить. Нужно немедленно начать готовить новых судей, в том числе мировых судей, 
новых представителей спецслужб, новых милиционеров. 

И последнее, что подлежит люстрации — это "позорная собственность" 
государственных чиновников. Я против того, чтобы мы начали передел собственности, это 
очень опасно и ударит по экономике страны. Но я за то, чтобы люди, которые всегда работали 
только государственными служащими, никогда не занимались бизнесом и при этом имеют 
миллиардное состояние, этого состояния лишились в пользу государства. Когда мы говорим о 
люстрации государственных служащих, я имею в виду чешский вариант — запрет заниматься 
госслужбой и баллотироваться. 

— Сколько человек должно войти в люстрационную комиссию, кто будет формировать 

ее состав? 

— Об этом еще рано говорить, сначала нужно подготовить правила, которые эти 
процессы будут регулировать. Что касается количества, то, думаю, это неважно. Важно, чтобы 
туда вошли люди с максимально высоким общественным авторитетом и заслугами, люди, 
которые не находятся под политическим давлением, с достаточным уровнем ответственности. 
Например, туда обязательно должны войти представители инициативной группы "Первого 
декабря", в частности известный диссидент Евгений Сверстюк. 

— Комиссия должна действовать на постоянной основе или ее работа будет 

временной? 

— Нельзя превращать люстрацию в постоянный процесс, потому что это станет охотой 
на ведьм. Стране нужно одномоментное очищение от прокуроров, которые стали 
бизнесменами, от политиков, которые готовы расстреливать своих избирателей, от 
милиционеров, которые годами делали статистику раскрытия преступлений дубинками, от 
судей, которые работали по принципу, кто прикажет. Если этот процесс будет длиться годами, 
это может превратиться в борьбу с политическими оппонентами. И мы, убив дракона, будем 
рисковать сами стать драконом. Это должно быть сделано быстро и по закону. 

— Комиссия сама будет решать, какие именно люди подлежат люстрации, или будет 

действовать вместе с другими органами власти? 

— Комиссия вообще не будет этим заниматься. Ее задание — подготовить 
соответствующие законопроекты, которые должны быть одобрены парламентом и реализованы 
Кабинетом министров. Я не хочу, чтобы мне приносили миллионные чемоданчики, чтобы 
люстрировать одного прокурора и не люстрировать другого. 
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После принятия законов люстрационная комиссия может контролировать их 
выполнение, но принимать их должен парламент, иначе чем мы будем отличаться от 
расстрельных троек ВЧК? 

— В таком случае, каким будет механизм люстрации конкретных людей? 

— Если речь идет о люстрации "позорной собственности", нужно решение судов, чтобы 
было понимание, какая собственность считается позорной. Если мы говорим о люстрации 
депутатов, которые голосовали за законы о диктатуре, то нужно только принять 
соответствующий закон, потому что эти люди всем известны. 

— Сейчас многие политики в рамках люстрации призывают запретить Партию 

регионов и Компартию. Вы считаете это целесообразным? 

— Я не думаю, что запрет политических партий является решением проблемы. 
Проблемой является безнаказанность политиков, которые годами нарушали законы, и 
люстрация должна стать наказанием для них. Другой вопрос — это безответственность 
избирателей, которые голосуют за коммунистов, ворующих их же налоги. Эту проблему ни 
один запрет не решит, нужно включать другие механизмы — увеличивать доходы людей, 
помогать избирателям стать умнее, чтобы они не голосовали за воров налогов, не говоря уже о 
политиках, которые поддерживают массовые убийства. 

— Как вы относитесь к призывам люстрации СМИ? 

— Не думаю, что государство должно люстрировать СМИ. Это безответственно, это 
охота на ведьм. Что делать с журналистами, должны решать журналисты. 

http://www.kommersant.ua/doc/2417297 

Загородные имения революционеров  

Андрей Кислов, «Взгляд» 

Фото роскошных особняков, из которых бежали их владельцы, облетели мир. Но и 
нынешние лидеры, обвиняющие предшественников в строительстве дач «за народные деньги», 
живут не хуже. 

О своих имениях они предпочитают не распространяться. Но по площади и оформлению 
их дома мало чем уступают резиденциям «бывших». Наверное, когда-нибудь общий стиль 
украинских властей предержащих назовут «Украинский ампир». 

«База отдыха» Порошенко 

На живописном берегу Днепра в поселке Козин в Конча-Заспе (в 25 километрах от 
Киева), на двух гектарах земли раскинулась дача народного депутата и олигарха Петра 
Порошенко. Когда-то на этом месте находилась база отдыха «Чайка», принадлежащая Киевской 
кондитерской фабрике имени Карла Маркса, купленной концерном Порошенко 
«Укрпроминвест». Сейчас тут возведено белое здание с колоннами, выполненное в стиле 
Русского классицизма (строилось почти 7 лет). На территории поместья есть коттедж для 
гостей, рубленая баня, две беседки возле воды и колоннада, также есть небольшая златоверхая 
церквушка. Отметим, что в таком же стиле построены здание Адмиралтейства и Академия 
художеств в Петербурге, также таврический Дворец на Шпалерной улице в Петербурге. 

Дом мечты для леди Ю 

Не отстает от соратника и Юлия Тимошенко. Сразу после освобождения она 
отправилась в загородное имение в лучшем районе Конча-Заспы. Симпатичный двухэтажный 
коттедж почти невозможно разглядеть из-за высокого забора, на воротах надпись: «Жилье 
народного депутата». 

Пока леди Ю была за решеткой, в имении жили Евгения Тимошенко с женихом. 
Интерьер своего дома Тимошенко показала давно, еще после ухода с поста премьера: тогда 
журналисты отметили, что такое жилье, скорее, подошло бы не лидеру оппозиции, а настоящей 
принцессе. 
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Есть у Тимошенко имение и в Днепропетровске – на большом участке в центре города 
находятся сразу четыре дома, которые «прячутся» за полкилометровым забором. Тетя 
Тимошенко, Антонина Уляхина, ранее говорила журналистам, что о хорошем жилье Юлия 
мечтала с детства. Теперь в собственности семьи Тимошенко всего шесть домов. 

Скромное обаяние Яценюка 

Неплохая усадьба и у Арсения Яценюка. Двухэтажный дом красного кирпича находится 
в селе Старые Петровцы. Рядом с коттеджем – небольшое помещение для охраны, бассейн, сад, 
в котором посажены яблони, сливы, персиковые деревья. Также есть детская площадка для 
дочек (их у Яценюка две - Кристина и София). Посередине участка в 30 соток стоит деревянный 
декоративный мостик, в углу – дом для гостей на 114 квадратных метров. Микрорайон, в 
котором расположен особняк, называется «Лазарев сад». Недвижимость только элитная: одни 
2-х и 3-х этажные особняки с балконами и террасами для барбекю. Стоимость домов тут 
колеблется от 250 тысяч долларов до $1,1 млн. Всего в 90 метрах от ворот домика Яценюка - 
въезд в бывшую резиденцию Виктора Януковича. По словам Яценюка, на этот дом он 
заработал, будучи министром экономики Крыма. 

http://vz.ua/publication/29747-zagorodnye-imeniya-revolyutsionerov 

Дні, що вразили світ  
Олександр Карпенко, «Сільські вісті» 

За чотири останні доби минулого тижня наша країна змінилася невпізнанно. Проте язик 
не повертається сказати, що це сталося завдяки Верховній Раді, бо задля її ефективної роботи 
українцям довелося віддати близько сотні життів. Якщо за кожен законотворчий прорив 
доведеться сплачувати таку страшну ціну, то незабаром можемо поховати державу. Та 
сподіваємось, що відтепер влада назавжди вилікувана від глухоти… 

Крига скресла 

У четвер, 20 лютого, парламент скликався під постріли снайперських гвинтівок, зойки 
скалічених, агонію смертельно поранених. Утім, навряд чи у представників більшості, через 
непоступливість яких і сталася ця трагедія, раптом заговорила совість чи вони усвідомили 
необхідність ухвалення законів, котрі перебудовують Конституцію на користь народовладдя. 
Вочевидь, їхні хазяї-олігархи перед загрозою втрати своїх капіталів та бізнесу нарешті дали їм 
відповідну команду. На 15-ту годину, коли зібрався парламент, стало відомо і про нову позицію 
Віктора Януковича: він заявив, що ініціює дострокові президентські вибори та повернення 
Конституції 2004 року. Пізно. Він усе робив із величезним запізненням. Зраненому, 
закривавленому, але не зломленому і до краю розгніваному Майдану цього вже було замало. 
Він із нетерпінням чекав од народних обранців кардинальних рішень. Тим часом парламент 
буквально на очах переформатовувавсь, утворюючи нову більшість, яку можна умовно назвати 
антикризовою. Перший доробок цієї спільноти — ухвалення вкрай важливої постанови «Про 
засудження застосування насильства, що призвело до загибелі людей». Документ зобов’язав 
СБУ, Міноборони, Міністерство внутрішніх справ негайно припинити та не допускати надалі 
застосування сили. Заборонив проведення антитерористичної операції, оголошеної Службою 
безпеки 19 лютого на всій території України чи в окремих її місцевостях; МВС доручалося 
припинити блокування співробітниками право-охоронних органів транспортних артерій, 
вулиць, площ, провулків, бульварів у Києві та інших населених пунктах України, а також вжити 
заходів для повернення особового складу, не задіяного в охороні державних установ, у місця 
постійної дислокації тощо. 

Компроміс із тираном 

Ранкове засідання 21 лютого почалося з легкої і вже традиційної штурханини біля 
трибуни, після того як спікер спробував оголосити перерву до 16-ї години. Нібито домовилися 
працювати, проте парламент одразу ж надовго «завис», бо для узгодження рішень, які 
готувалися до голосування, і справді потрібен був час. Фракції стали обговорювати текст угоди 
між владою та опозицією про врегулювання кризи в Україні. Бурхливо проходило засідання 
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фракції партії «Батьківщина». «Ми вимушені наступити на горло власній пісні, — чувся з-за 
дверей голос одного з лідерів, — участь в уряді для нас — капець, але без цього — капець 
подвійний…» Про щось усе-таки домовились. Арсеній Яценюк, Олег Тягнибок та Віталій 
Кличко поїхали узгоджувати текст угоди з Радою Майдану. Стало відомо, що вона нібито 
завізувала той документ, але зі страшенним скрипом. Відтак лідери опозиції вирушили до 
президента України Віктора Януковича, де у присутності глави МЗС Польщі Радослава 
Сікорського та міністра закордонних справ Німеччини Франка-Вальтера Штайнмаєра, 
керівника Департаменту континентальної Європи МЗС Франції Еріка Фурньє, численних послів 
інших держав почалися переговори щодо підписання угоди. Цей процес, як свідчать закордонні 
дипломати, проходив досить напружено і драматично. В. Янукович торгувався. Він то схилявся 
до підписання документа, то знову впирався, кілька разів виходив для телефонних переговорів 
із Путіним та Обамою. Постійно радилися зі своїми лідерами і закордонні посланці. Із вбивцею 
не могло бути жодних компромісів, проте заради відвернення нових жертв слід було на це 
зважуватися — всі розуміли, що В. Янукович продовжує тримати палець на спусковому гачку. 
Представники закордонних держав були вимушені надати йому гарантії безпеки, хоча й досі не 
відомо, що саме обіцяно. І ось під документом з’являються підписи. Посли утирають спітнілі 
лоби. Обличчя лідерів опозиції, коли вони повернулися до парламенту, були швидше 
розгублені, ніж радісні: вони, вочевидь, добре розуміли, що Майдан може розцінити підписання 
угоди як зраду пам’яті загиблих активістів. Зрештою так і сталося… 

У підписаному документі було передбачено низку заходів, серед яких — ухвалення і 
підписання протягом 48 годин спеціального закону про відновлення дії Конституції України 
2004 року, створення протягом десяти днів коаліції національної єдності, вдосконалення 
Основного Закону, призначення позачергових виборів президента на грудень 2014-го, 
запровадження нового виборчого законодавства, формування на пропорційній основі 
відповідно до правил ОБСЄ та Венеціанської комісії складу Центрвиборчкому, розслідування 
під загальним моніторингом влади, опозиції та Ради Європи нещодавніх актів насильства, 
відмова від запровадження надзвичайного стану, утримання від застосування сили, ухвалення 
третього закону про звільнення від відповідальності учасників акцій протесту. Оптимізм уселяв 
не лише текст угоди, а й те, що за кулісами парламенту швидкими темпами продовжувала 
формуватися нова більшість. 

О 16.30 Верховна Рада відновила свою роботу. Почали з розгляду законопроекту №4163 
А. Яценюка, В. Кличка, О. Тягнибока «Про відновлення деяких положень Конституції 2004 
року». Арсеній Яценюк пояснив, що після ухвалення цього документа глава держави утратить 
свої диктаторські повноваження, Верховна Рада вже не буде підрозділом Адміністрації 
Президента, зможе сформувати коаліцію депутатських фракцій, яка, своєю чергою, сформує 
уряд; парламент також поверне собі функції контролю за правоохоронною та судовою 
системами, а його повноваження зберігаються до осені 2017 року… Об конституційну реформу 
останніми роками було зламано безліч списів, через неї, за великим рахунком, і пролилася кров, 
а тому момент голосування за цей закон за значимістю та врочистістю можна було прирівняти 
до ухвалення Акта проголошення незалежності України. Бо Майдан і справді ніби повернув нас 
у 1990-ті, коли ми не завершили всіх державотворчих справ, точніше, виконали їх дуже 
неякісно. Всі погляди — на екран системи «Рада», яка підраховує голоси. 365! Зала вибухає 
оплесками. Дехто з депутатів втирає сльозу. Розчулені обранці виконують Гімн України. 
Підвалини кримінально-авторитарного режиму підірвано. Відтак уся його будова стала 
валитися просто на очах. Буквально за якихось двадцять хвилин близько тридцяти депутатів 
оголосили про свій вихід із фракції Партії регіонів, згодом — ще півсотні. За півтори години 
конституційною більшістю ухвалено ще кілька важливих законів. Серед них: № 4073-1 — про 
недопущення переслідування учасників акцій протестів, що передбачає звільнення їх від 
кримінальної та адміністративної відповідальності; № 2023 — про декриміналізацію статей 
Кримінального кодексу, за якими була засуджена Юлія Тимошенко; про відсторонення з посади 
в.о. міністра внутрішніх справ Віталія Захарченка. Таким доробком начебто можна було 
пишатися, проте ввечері Майдан таки освистав лідерів опозиції, які прийшли похвалитися 
своїми успіхами у справі врегулювання ситуації в країні. У ту годину, коли в домовинах лежали 
бійці Небесної сотні, звістка про призначення дострокових президентських виборів аж на 



 

Інформаційне    управління    Апарату    Верховної    Ради    України    

 

10 

грудень, а також про «заморожування» парламенту, котрий теж причетний до цієї бійні, 
пролунала досить дико і цинічно. 

Кадровий конвеєр 

Суботнє засідання парламенту почалося без спікера. Його заступник Роман 
Кошулинський повідомив, що Володимир Рибак написав заяву про звільнення з посади Голови 
Верховної Ради за станом здоров’я. У відставку подав і заступник Голови ВР Ігор Калетник. 
Проте ця обставина не загальмувала, а, навпаки, навіть прискорила темпи роботи парламенту. 
Засідання відбувалося на тлі тривожних подій в Україні. У Харкові цього дня мав відбутися 
з’їзд депутатів місцевих рад південно-східних областей, ініційований головою 
облдержадміністрації Михайлом Добкіним та мером Харкова Геннадієм Кернесом. 
Висловлювалися побоювання, що цей форум може закласти міну під цілісність держави. Аби 
унеможливити будь-які спроби зазіхання на її соборність, Рада ухвалила постанову №4163 
«Про запобігання проявам сепаратизму та інших посягань на основи національної безпеки 
України». Документ категорично засуджує вияви сепаратизму та будь-які інші посягання на 
територіальну цілісність і недоторканність України. СБУ доручено оперативно розслідувати 
повідомлення про дії, що мають ознаки злочинів проти основ національної безпеки країни. 

Потім взялися за розгляд кадрових питань. Проголосували за звільнення Голови 
Верховної Ради В. Рибака, його заступника І. Калетника та перейшли до обрання голови 
парламенту. На цю посаду мали розглядатися кандидатури Олександра Турчинова та Петра 
Порошенка, щоправда, останній одразу зійшов із дистанції. Хтось із депутатів запропонував 
підібрати більш-менш нейтральну кандидатуру, яка однаково добре сприймалася б у всіх 
регіонах, аби в тривожний час об’єднати країну. Як на мене, це доволі твереза думка. Однак 
колишня опозиція наполягла на кандидатурі Турчинова, про котрого ну аж ніяк не можна 
сказати, що він когось об’єднає, швидше, навпаки. Схоже, нова влада повторює помилки 
«папєрєдніків», які теж не бажали слухати своїх опонентів і прагнули одержати все і відразу. 
Більше того, Турчинов після обрання бовкнув, що Майдан уже виконав свою роль, тож може 
розходитись. Отакої! Виходить, Україна повстала тільки заради того, щоб підсадити якогось 
бюрократа на вищий щабель державної влади? Що й казати, дуже гарний і оптимістичний 
початок післяреволюційної доби. 

Та головний підсумок третього дня революційної роботи парламенту — ухвалення 
постанови № 4193 Верховної Ради про самоусунення президента України від виконання 
конституційних обов’язків та призначення позачергових президентських виборів на 25 травня 
2014 року. «Він досі не підписав закон про повернення до Конституції 2004 року, самоусунувся 
від виконання своїх обов’язків, пообіцяв добровільно скласти свої повноваження, а потім 
відмовився від власних слів», — так мотивував постанову Олександр Турчинов. Політично 
незаангажовані юристи з приводу цього рішення лише знизують плечима і кажуть, що воно 
виходить за межі повноважень Верховної Ради та суперечить Конституції, водночас визнаючи, 
що іншого виходу нема, бо без підпису президента жоден новий закон не набере чинності, тоді 
як країна котиться у прірву. Бог пробачить, а історія, можливо, й виправдає таку революційну 
доцільність. Зрештою це рішення можна назвати Актом справедливості, бо тільки воно могло 
заспокоїти країну. Хоча рішення про скасування посади президента було б набагато законніше. 
Та й гроші на вибори держава зекономила б. 

А кадровий конвеєр Верховної Ради протягом суботи й неділі працював безперервно: 
призначено Арсена Авакова в.о міністра внутрішніх справ, Валентина Наливайченка — 
уповноваженим із питань контролю за діяльністю СБУ, Володимира Заману — уповноваженим 
із контролю за діяльністю Міноборони, Олега Махніцького — уповноваженим із питань 
контролю за діяльністю Генпрокуратури. Депутати проголосували за виконання обов’язків 
президента Олександром Турчиновим. Такі владні повноваження були хіба що в дорогого 
Леоніда Ілліча. Невже ті часи повертаються? Парламент також усунув від виконання обов’язків 
міністра Раїсу Богатирьову, Дмитра Табачника, Леоніда Кожару. До того ж народні обранці 
скасували одіозний закон Колесниченка «Про засади державної мовної політики», 
націоналізували резиденцію президента України «Межигір’я», внесли зміни до закону про 
судоустрій, повернувши парламенту функцію контролю судової системи, запровадили 
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мораторій на закриття медичних закладів. Тобто доклали чимало зусиль, аби знищити той 
кукіль, яким «регіонали» засіяли законодавче поле України. Проте бур’яну ще сила-силенна — 
пенсійна, податкова, медична реформи тощо. А потім треба братися за засів законодавства 
нової держави. 

http://www.silskivisti.kiev.ua/19069/index.php?n=21384 

Інтернет-ЗМІ 

Турчинов - Росії: «Пересування за межами погоджених територій буде 

розцінюватися як агресія»  

Українська правда 

В.о. президента, спікер парламенту Олександр Турчинов вимагає від Росії дотримання 
базових угод і перебування російських військових ЧФРФ в межах територій, окреслених 
угодою. 

Про це він заявив з президії ВР на початку засідання, говорячи про ситуацію в Криму. 

"Хочу звернутися до керівництва Росії стосовно дотримання базових угод Російської 
військової присутності в Криму та Севастополі, а також недопущення порушення законів 
України військовослужбовцями ЧФРФ", - наголосив він 

"Звертаюсь до всіх керівників ЧФРФ з вимогою: всі військові повинні перебувати в 
межах територій, які окреслені угодою", - підкреслив Турчинов. 

"Будь-які пересування,  тим паче зі зброєю за межами територій буде оцінена нами як 
військова агресія", - підкреслив Турчинов. 

"Українська держава зможе захистити свій суверенітет і недоторканість території", - 
наголосив він. 

http://www.pravda.com.ua/news/2014/02/27/7016454/ 

Євген Захаров: "Схаменіться!"  

ТЕМА.in.ua 

Я звертаюсь до депутатів опозиційних фракцій - зупиніться! Припиніть наругу над 
правом! Не псуйте нашу спільну перемогу! Старий дракон переможений, але ви вже породили 
нового дракончика. 

Я розумію необхідність швидких дій, спрямованих на встановлення керованості 
держави. І для цього не можна було обійтися без порушення Конституції. Відповідно до неї за 
відсутності президента виконуючий його обов'язки голова ВРУ не може призначати міністрів 
оборони, іноземних справ, голову СБУ, звільняти та призначати голів обласних державних 
адміністрацій, вносити кандидатуру прем'єр-міністра тощо. Але не можна залишати країну без 
органів влади, і так вчинити необхідно. Це можна виправдати: революція ламає стару правову 
систему і створює нову. Але ж порушувати далі Конституцію та закони заради вигаданої 
політичної доцільності не можна! Проте саме це зараз відбувається. 

Як можна було звільняти суддів Конституційного Суду, які голосували за повернення 
Конституції в редакції 1996 року, за порушення присяги? Та ще й доручити ГПУ відкрити 
кримінальне провадження за фактом винесення цього незаконного антиконституційного, як 
вважають 307 нардепів, рішення! Присвоївши собі повноваження Вищої ради юстиції (ВРЮ), 
парламент вчинив незаконно. І чим ви кращі за старого дракона з його партією регіонів, які 
підкорили собі ВРЮ і звільняли незручних суддів за порушення присяги? Так там хоч якась 
процедура розгляду була! 

Трохи більше року назад Європейський суд з прав людини ухвалив жорстке рішення 
проти України за заявою колишнього судді Верховного суду і голови Ради суддів Олександра 
Волкова в близькій ситуації. Можна сміливо прогнозувати, що у майбутній справі судді КСУ 
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проти України держава знову зазнає фіаско. Не ганьбіть себе і державу, придушіть свою спрагу 
помсти та скасуйте своє незаконне рішення! 

Сьогодні розпочинається так звана люстрація суддів, і проводить її навіть не ВРЮ, а 
парламентський Комітет у справах правосуддя. Це знов-таки беззаконня! Парламент не може 
ставати судом. Після цієї екзекуції про незалежність суддів можна забути. Люстрація є справді 
необхідною, але її треба проводити за ретельно підготовленим законом, щоб не повторювати 
серйозних люстраційних помилок в країнах Центральної та Східної Європи. 

Так само не може парламент звільняти політв'язнів, такі рішення може ухвалити тільки 
суд, переглянувши відповідні справи. Я сам можу написати список справ політв'язнів, яких 
треба терміново звільнити, а також справ, де є обґрунтовані підозри в законності вироків, - 
паламарів в Запоріжжі, "довічників" - Володимира Панасенка, Олександра Рафальського, 
Максима Орлова, Мераба Суслова; та інші справи. Парламент має повернути усі повноваження 
Верховному Суду, які він мав до 2010 року і забезпечити механізм перегляду таких справ в 
порядку виключного провадження, наприклад, за зверненням Уповноваженого ВРУ з прав 
людини. Звичайно, можуть бути виключення - як-от звільнення Юлії Тимошенко, але правилом 
має бути судовий розгляд справи. 

Як на мене, зараз головне - встановити порядок в країні. Ейфорія та ажіотаж, які зараз 
спостерігаються, тільки породжують паніку та відлякують від Майдану його можливих 
прихильників на Сході і Півдні. Вимоги людей зі зброєю виконувати виключно їх накази, 
перевірка документів в усіх підряд, підпали будинків, самосуди, стовпи ганьби, цькування 
родин - усе це треба припиняти. 

Необхідно вести копітку роз'яснювальну роботу, що якщо не діяти далі за встановленою 
законом процедурою, будуть царювати беззаконня і свавілля. 

І на останок. Якщо переможці будуть й далі так порушувати Конституцію, закони і 
принципи права, то Європейські інституції можуть відмовитися від фінансової підтримки 
України. 

http://tema.in.ua/article/8271.html 

Ігор Васюник: «Нафтогаз» почав знищувати докази корупційної діяльності»  

JeyNews 

Зникнення документів з офісу Національної акціонерної кампанії «Нафтогаз України» 
може свідчити про те, що керівництво компанії знищує докази корупції та пробує приховати 
катастрофічний економічний стан компанії. 

Про це заявив народний депутат фракції "Батьківщина", голова Підкомітету з питань 
нафтової та газової промисловості Комітету з питань паливно-енергетичного комплексу, 
ядерної політики та ядерної безпеки Ігор Васюник, - повідомили JeyNews в прес-службі партії 
«Батьківщина». 

«Як колишній працівник компанії знаю - з такою системо безпеки, як в НАК «Нафтогаз», 
сейфи з документами так просто не зникають, це практично неможливо. Загадковий грабіж 
найпотужнішої національної компаній та зникнення документів трапився відразу після того, як 
25 лютого мною було направлено листа всім головам фракцій у парламенті про створення 
тимчасової слідчої комісії щодо вивчення реального стану фінансово-господарської діяльності 
«Нафтогазу». 

Окрім того, зважаючи на зміну політичної ситуації та розслідування діяльності влади, в 
мене є всі підстави підозрювати керівництво компанії у знищенні доказів. Цей факт ретельно 
повинна розслідувати не лише прокуратура, а й СБУ, бо йдеться насправді про енергетичну 
безпеку нашої країни», - заявив Ігор Васюник. 

За словами нардепа, на сьогодні реальний борг НАК «Нафтогаз України» становить 
близько 70 млрд. грн. 
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«За отриманою мною інформацією з різних джерел, на сьогодні реальний борг 
«Нафтогазу» - 70 млрд. грн. 

Щоб наростити такий борг, потрібно було лише красти. Надпотужну колись компанію 
перетворили в банкрота, від якого залежить стан всього паливно-енергетичного комплексу 
країни. Фактично стоїть питання загрози енергетичної безпеки. Тимчасову слідчу комісію ми 
створимо і вивчатимемо реальний стан речей. 

Окрім того, я вже надіслав депутатське звернення до Кабміну, а також аудиторські 
компанії Ernst&Young з проханням надати результати аудиту фінансово-господарської 
діяльності «Нафтогазу», який проводився протягом 2013 року», - додав Ігор Васюник. 

http://jeynews.com.ua/news/d0/82605 

Ахметов ставит на Шуфрича  

Главком 

Скоропостижный старт президентской кампании заставляет все заинтересованные в 
участии в ней стороны оперативно определиться со своими кандидатами. У оппозиции свои 
проблемы – возвращение Тимошенко настолько смешало все карты (Яценюк стал премьером. 
Кличко обозлен), что даже былое отсутствие общих позиций в президентском вопросе теперь 
кажется небывалым консенсусом. 

Но речь сейчас о Партии регионов. Там полным ходом идет соревнование по метанию 
проклятий в адрес бывшего почетного лидера, который сейчас находится невесть где и за 
Гаагский трибунал которому проголосовала даже его «тень» Вадим Новинский. Параллельно 
происходит срочный поиск партийной замены опозорившемуся «бате» (уже поспешивший 
заявиться в гонку Михаил Добкин – явно «вольный стрелок»). 

При всей длинной «скамейке запасных», которой всегда бахвалились «регионалы», 
раскрутить на Юго-Востоке, где давно уже голосуют исключительно за Януковича, до конца 
мая достойную фигуру – дело не такое уж простое. Тем более важно определиться с 
«предметом раскрутки» как можно скорее. Можно не сомневаться, что параллельно таковой 
кандидат будет назначен новым главой партии, так что дни Николая Азарова на этом посту 
можно считать сочтенными. И ведущую скрипку в этом процессе, по информации «Главкома», 
будет играть Ринат Ахметов, который вынужден теперь возвращать в Партии регионов 
ключевое влияние. В подтверждение этой информации тот факт, что депутаты из группы 
Ахметова из фракции бежать за остальными не спешат. Более того, личный юрист Ахметова 
нардеп Юрий Воропаев отдельно от главы фракции Александра Ефремова принимает участие в 
консультациях с новой властью. 

Фракция Партии регионов сейчас разделилась на три условных части – кто-то из 
депутатов после известных трагических событий вышел из нее, кто-то остался, при этом часть 
этих депутатов регулярно голосует с новым большинством, а кто-то просто перестал появляться 
в парламенте. 

«У нас в партии сейчас полная дезорганизация, – говорит «Главкому» один из 
«регионалов», вышедших из фракции, но оставшихся пока в партии. – Лично я, может быть, 
приду на этот съезд, если вокруг него будут нормальные коммуникации. Ты же понимаешь, что 
если проводить его в Киеве, чем это все может закончиться». 

Предварительно съезд Партии регионов планировалось провести уже в один из этих 
выходных, но, в итоге, было принято решение перенести его на 5 марта в Донецк. Уже сейчас 
можно предположить, что этот съезд для дезориентированных остатков «регионалов» пройдет 
по сценарию, которым «славилась» в свое время «Наша Украина» с небывалым разгулом 
демократии. Праймериз сейчас проводить некогда, а решить вопрос, кто и куда поведет Партию 
регионов без Януковича, надо немедленно. 

Фамилии основных претендентов на булаву – уже не секрет: мэр Донецка Александр 
Лукьянченко заявил, что на некой встрече с донетчанами люди чаще всего называли фамилии 
Сергея Тигипко и Нестора Шуфрича среди тех, кто может вернуть доверие к Партии регионов. 
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То, что именно эта парочка является основными претендентами на возрождение некогда 
всемогущей, но сейчас разваливающейся на глазах партии, подтверждают и «регионалы» в 
кулуарах парламента. Сами Шуфрич и Тигипко пока не особо охотно комментируют свои 
перспективы. 

«Давайте не будем провоцировать, решать будет съезд, но я пока не рассматривал 
возможность своего личного участия в выборах Президента, – кокетничает Шуфрич. – Насчет 
возможных кандидатур я бы не говорил, потому что должны высказаться представители 
региональных партийных организаций. Мы должны сначала услышать их, а не навязывать им 
мнение депутатов парламента». 

Тигипко пространно высказывается в духе, что все решит партия, а его сейчас больше 
волнует стабилизация ситуации в стране. В числе тех, кто помимо этих двоих, может 
претендовать на пост нового лидера «регионалов» иногда рядовые «регионалы» называют 
Юрия Бойко, Александра Вилкула и даже Александра Ефремова, но букмекеры в данной 
ситуации дали бы им крайне небольшие шансы. 

Среди фаворитов, в свою очередь, получше выглядят перспективы Шуфрича. Дело в 
том, что именно на Нестора Ивановича, похоже, делает ставку Ринат Ахметов, который 
потихоньку приходит в себя после революционных событий. 

К Шуфричу склоняется и бизнес-партнер Ахметова Вадим Новинский, который может 
замолвить словечко за кандидата перед Московской патриархией. 

Как объяснил депутат, из ахметовского крыла в ПР, Тигипко для Рината Леонидовича – 
не самый приемлемый вариант. К тому же именно Тигипко инициировал сбор съезда еще 22 
февраля, неприкрыто пиарясь на фоне неродной ему ПР и явно намереваясь возглавить процесс 
обновления партии. Не говоря уже о том, что за Сергеем Леонидовичем до сих пор маячит 
фигура Дмитрия Фирташа. 

Шуфрич формально тоже чужак, к тому же, не скрывающий своих связей с Виктором 
Медведчуком и «Украинским выбором». Но его харизма в нынешних условиях куда более 
заточена на ядерный электорат Партии регионов, чем подчеркнутая правильность Тигипко со 
шлейфом предательств тех же «регионалов». В тому же пророссийская временами риторика 
Шуфрича и дружба с Медведчуком может добавить партии поугасших было симпатий Кремля. 

Если съезд отвергнет кандидатуру Тигипко, он вполне может пойти на выборы 
самостоятельно, не столько рассчитывая на победу, сколько ради возможной реинкарнации в 
каком-то виде своей «Сильной Украины». Ведь есть вероятность, что досрочные парламентские 
выборы также пройдут в этом году. Именно на них, а вовсе не на май, может делать ставку и 
Ахметов (да и тот же Добкин), понимая, что всенародно избранный президент-«регионал» в 
нынешней ситуации – это несбыточная мечта. Но для этого во время президентской гонки надо 
консолидировать остатки партии и продемонстрировать электорату, что она жива. Первые 
признаки восстановления Партия регионов может показать уже через неделю. Но уже сейчас ее 
эмиссары активно бронируют рекламные площади в СМИ под неожиданно стартовавшую вчера 
президентскую кампанию. 

http://glavcom.ua/articles/17808.html 

Блоги 

Сергій Каплін: «Кабмин должен возглавить Майдан!»  

lb.ua  

Со мной может не согласиться часть украинского политикума. Но… Прошу внимательно 
прочесть мои аргументы. Подчеркиваю, это моя личная позиция. 

Аргумент 1. «Мандат на непопулярные реформы». 

Новое правительство будет вынуждено провести непопулярные, уникальные реформы. 
Вся стана должна затянуть пояса, политики и чиновники – в первую, самую первую очередь. 
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Народ должен дать мандат новому Кабмину для таких реформ. Должно быть доверие, на основе 
которого будет заключен Общественный договор. В его преамбуле уже должен быть отчет о 
первых, срочных результатах люстрации и криминального преследования врагов народа. 

Аргумент 2. «Политиков – в замы общественников». 

Каждый желающий может и должен идти во власть, идти заместителем министра от 
Майдана. Исключения могут быть, могут в случае единогласной поддержки последнего. В 
таком случае, политикум который имеет доверия людей придет пахать и строить новую страну. 

Аргумент 3. «Львиную долю мест в новой вертикали власти должны занять 
профессионалы с Юга и Востока. Такие есть». 

Раны Украины необходимо туго перевязать бинтами солидарности, особенно «рану 
сепаратизма». Мы обязаны, после люстрации и тщательного отбора, привлечь настоящих 
специалистов из южного и восточного региона. Мы сможем слышать как дышат эти региона, 
мы объединим Украину. 

Теперь подробнее… 

Ежегодно на тендерных закупках воровалось около 100 миллиардов гривен, умножьте на 
20 лет. Да, да, я не оговорился. Когда сейчас пытаются «причесать» режим Кучмы и Ющенка, 
частично Кравчука, это у меня вызывает просто ярость. Янукович – это пик многоэтапной 
мегакоррупции и диктатуры, предыдущие ее отцы-основатели нам известны. Поэтому, сегодня, 
мы имеем уникальную возможность отмотать все на 20 лет, вернуть все до копейки. 

Тот, кто сомневается – преступник, перед народом, перед «небесной сотней», перед всей 
страной. Ежегодно из страны в оффшоры вывозилось порядка 50 миллиардов. Мы входи в 
тройку стран по уровняю «преступного оттока» капиталов и составляет более 200 миллиардов 
долларов, что больше ВВП страны. Продолжаем, конвертационные центры за 20 лет «вымыли» 
порядка 7-8% денежной массы, последние месяцы цена «теневой купюры» перевалила за 15%. 
Схемы и сами «конверты» контролировались и создавались властью. Дальше контрабанда, 
только одна Черновецка область это ежегодно 1,5 миллиарда гривен. Дальше, непрозрачная 
приватизация, где Украина недополучила десятки миллиардов. Откаты за кресла судей, 
прокуроров, коррупционный бюджет ГАИ – все это порядка 200 миллиардов гривен в год. 
Всего за двадцать лет Украину обворовано примерно на несколько триллионов гривен. Вот 
откуда люстры в Межегорье за 50 миллионов евро, каждая по 8-10 миллионов евро, шторы за 
миллион гривен и тд. Состояние «семьи» это 13-15 миллиардов. Все должно быть 
национализировано. 

Что делать? Первое, не допустить людей, сознание которых поражено инстинктом 
безмерной наживы снова во власть. Силовой и финансовый блок правительства должен 
работать в режиме финансового антикризисного штаба, это война за капиталы миллионов 
украинцев, это пенсии, зарплаты, пособия. Это значит сейчас необходимо ввести фактически 
чрезвычайное финансовое положение. 

Сейчас выводятся и вывозятся часть награбленного, необходимо оперативно 
отслеживать все операции и останавливать их. Дальше, в парламенте необходимо немедленно 
принять все без исключения законопроекты, исключающие возможность использования 
оффшоров. Служба внешней разведки, Миндоходов, СБУ, другие органы должны собрать и 
обнародовать информацию о «украинских миллиардах за границей». Мы должны дать им 
квалификацию преступно полученных средств и вернуть. 

Я понимаю, сколько скептиков сейчас ухмыльнулись, такие ухмылки я видел, когда 
говорил, что после Врадиевской ходы будет Майдан и свержение диктатора. Четвертое, 
немедленное декларирование всех и объяснение происхождений ценностей всех кто причастен 
к госслужбе: прокуроров, судей, чиновников. Плюс фактические расследование по каждому, 
многое спрятано на третьих и четвертых лиц. Должен работать канал Рада и транслировать 
суды над всеми коррупционерами, призывая пока не поздно добровольно сдаться правосудию. 

Старых и новых олигархов – нет. Когда вы выводите вшей, вы же не выбираете новых и 
старых. Есть те, кто «сделал» миллиарды не честно и совсем не честно. Вернуть каждую не 
оплаченную копейку налогов и сборов, это задача №1. Должна быть немедленно создана 
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финансовая гвардия с беспрецедентными полномочиями и все до копейки должно быть 
возвращено. Этот процесс поможет сбору налогов сейчас и финансовой дисциплине вообще. 
Это эффективная прививка на столетие. 

Синхронно должны проходить процесс реформирования налоговой системы. Убежден, 
за основу необходимо взять успешные сингапурскую или грузинскую модель: минимум 
налогов, но жесткие наказания за их неуплату, но демилитаризация службы. По поводу 
олигархов старых и новых. Власть не построила налоговой системы. Это «машина смерти» для 
малого и среднего бизнеса плюс внутренние оффшоры для «большого приближенного 
бизнеса». Вспомните консолидированные группы плательщиков налогов, вексельные схемы по 
НДС и тд. Авансовые платежи, нагрузки которые назначались в зависимости от региона, 
партийной принадлежности, приближенности к «телу» и взяток. Они переформатировали 
правила игры в бизнесе: эффективность стала другорядной, главное – откаты и семейность. 
Украина упала «ниже плинтуса» в международных рейтингах эффективности и 
конкурентности. 

Избирательность в вопросах уплаты налогов недопустима и преступна. Я один из 
организаторов Налогового майдана и автор радикальных изменений к Налоговому кодексу, 
который, увы, не прошел, тогда парламент. Мы обязаны его срочно переписать. Оставить не 
более пяти налогов, максимально упростить администрирование, запустить налоговые 
каникулы для малого бизнеса, демилитаризировать Миндох. Главное, оставить в покое малый 
бизнес, ему нужно «встать с колен на ноги» после налогового геноцида Януковичем. 

Дальше, что такое налоговая нагрузка? Это плата за услуги государства: милиция, 
дорога, пенсии, возможность развиваться и защита единых правил игры, безопасность и так 
далее. Вопрос, что получает за «нагрузку» бизнес? Практически ничего, еле тлеющее 
государство, флаг и запись в паспорте. Все. Это нужно изменить. Каждая копейка налогов 
должна возвращаться качественной услугой от государства. Ставки налогов должны быть ниже 
европейских. Государство должно постепенно уходить из экономики, ей нужно не мешать 
своим бюрократическим вмешательством. Но, при этом, понимая, что мы создаем тепличные 
условия, необходимо добиться суровой ответственности плательщиков и необратимость 
наказания за налоговые преступления. 

Дальше, следует заставить платить налоги богатых людей. Недопустимо, чтоб 
поступления с НДФЛ (налог на доходы физлиц) формировались на 99% за счет нищих 
украинцев и на 1% для людей со сверхдоходами. Недопустима практика зарплат в конвертах. 
Но при этом нужно найти общий язык с работодателями и и предложить посильную нагрузку 
на зарплату. Дальше, серьезная модернизация и админреформа Министерства доходов и 
сборов: налоговая полиция не должна бегать по подвалам с автоматами, ставка должна быть 
сделана на глубокую аналитическую деятельность, по примеру аналогичных европейских 
служб. 

Абсолютная люстрация и, важно, внимательнейшая проверка всего руководящего 
состава министерства на предмет коррупции. Все украденное должно быть возвращено, вор 
должен сидеть в тюрьме. Можно продолжать бесконечно. Наша фракция наработала за год 
десятки законопроектов, которые парламентская мафия Януковича не ставила для голосования. 

Наполняемость бюджета сегодня около 40% от прогнозируемой. Задержки пенсий и 
зарплат, соответственно, перевалили за месяц, где-то две недели и более. Все эти кровавые 
месяцы страна управлялась в режиме «окончательного разворовывания». Есть информация о 
том, что отдельные «воротилы» бегали с февральской кассой таможни и предлагали ее в виде 
индульгенции. Я лично прослежу за тем, что бы ни один причастный к теневому обороту в 
налоговой и таможне не соскочил с люстрации. Это минимум, тюрьмы максимум. Клименко 
контролировал кассу налоговой, плюс вмесите с коммунистами – таможню. 

Я вижу следующий порядок выхода из кризиса. Первое, это мобилизация внутренних 
резервов, а также оптимизация затрат на содержание власти. Мы можем сократить затраты на 
содержание власти на миллиарды гривен. Кабмин, Рада, АП, все на «сухой паек». Второе, 
немедленные шаги по борьбе с коррупцией будут перманентно добавлять в бюджет ресурсы, за 
год мы выйдем на понятный уровень антикоррупционного прироста бюджета, прогнозирую 
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плюс 15-20%. В зависимости от антикоррупционного энтузиазма новой власти. Я не романтик, 
я уверен проблемы с этим будут, но мы это пресечем на корню. 

Что касается международных заимстваний. Уже ведутся переговоры с рядом 
международных финансовых институтов. Первые деньги будут в марте. Уверяю вам, очень 
скоро возобновляться переговоры с Россией. Почему Кремль так вел себя с Украиной, потому 
что она «плохо лежала», бери не хочу, вот вам «труба» за гарантии поддержки на следующих 
выборах, вот «флот», вот «язык», а на последок двойку-тройку восточных областей. Народ 
вернул себе власть и этого больше не будет, государства-соседи вернуться к паритетному 
экономическому сотрудничеству. 

Украина, на первом этапе, нуждается примерно в 40 миллиардах евро. До этого нужно 
допринять и запустить «европакет». Это позволит добиться того, что бы наши долги отдавала 
наша экономика, а не следующий в этой пирамиде кредитор или не дай бог пенсионер с пенсии. 
Убежден, Украина, как не странно, сегодня уже прекрасный заемщик, ведь это инвестиции и 
кредиты в стабилизации целого континента. Это консолидированную выгоду понимает вся 
Европа, весь мир. Кредиты Украине – это прививка от третьей мировой войны, от эскалации в 
центре континента, от новой холодной войны. Проблема в другом. Новый Кабмин – это 
большой политический шаг, где будет много людей из площадей и партий. Я за, это шанс для 
страны, но нужно сделать так чтоб это были бескомпромиссные, патриотичные, 
профессиональные люди. 

Я уже ответил на этот вопрос. Кремль наблюдает за процессами в Украине, «пробует» 
участвовать. Как только он поймет, что им внутренней политике «нечего ловить», он уйдет из 
игры, и будет выстраивать паритетный диалог с новой властью. Все зависит от новых элит 
Украины и их политической и экономической эффективности. Через пару лет, украинско-
российские отношения, будут похожи на немецко-российские или англо-российские. 

По поводу дефолта. Да это угроза и многие кредиторы «в шоке», другие «потирают 
руки» в ожидании на право легальное мародерство. Украине сейчас нужно перевязать раны, в 
том числе почти смертельную - финансовую. Мы, в отличие от предыдущей власти, не должны 
пенять на «попередников». Мы знали, за какую страну мы боролись: пустая казна, долги и 
высокие ожидание многомиллионного народа. Нужно работать. Полумерами не обойтись. 
Война против коррупции, борьба за эффективность, и главное, вернуть награбленное. Это 
задача нового Министра Миндоходов и сборов. Это его персональная ответственность: слава 
или плаха. Народ отчаянно, погибая, боролся за этот шанс, теперь именно он должен закончить 
начатое миллионами. Еще раз, за нами наблюдает весь финансовый мир: Кабмин должен 
действовать как ящерица – действовать быстро, но брюхом чувствовать землю, ну и не 
отрываться от нее как «предыдущие». 

Два слова о «непопулярных реформах». Первое, нужно найти «золотую середину». И это 
предмет нового общественного договора между властью и народом. Всем нужно понимать, 
страна после двадцатилетней войны мафии против своего народа. Если затягивать пояса, то 
всем – новой власти в самую первую очередь. Но с другой стороны, пенсионеры и рабочие не 
должны умирать с голода, страну не должны захлестнуть голодные бунты и эпидемии. То есть 
нужно сказать, что тяжело будет – год или два, потом «начнем расти» и, что именно от 
взаимопонимания зависит этот срок. 

Но не дай Бог хоть один случай коррупции среди тех, кто предложил этот договор, его 
должен и будет судить Майдан. Правительство должно раздеться и разуться, все «строчки 
шикования за счет людей должны быть вычеркнуты с бюджета. Бюджет должен быть 
переписан, никаких сказок о росте ВВП, никаких преимуществ по региональному или 
отраслевому принципу. Только единые правила и принципы, правила и принципы выживания и 
последующего роста. Еще раз повторяю, премьер, будущий президент должны быть на жесткой 
сцепке с народом и рождать самые непопулярные решения вместе, принимать решения на 
основе взаимного понимания и ответственности. 

По поводу секвестра. Убежден, мы можем минимум втрое уменьшить финансирование 
органов государственной власти, пересмотреть сотни госпрограмм и проектов, реформировать 
и оптимизировать всю административную систему. Исключительно проектный подход, 
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выполненный на высоком европейском уровне: проект, сроки, «голова» ответственного, 
контроль майдана, четкие проектные ожидание. Придуманный «Азаровым» бюджет не будет 
выполняться даже на 60-70%. Прогнозные показатели взяты «с потолка». Это не бюджет – это 
предвыборная листовка. У него двойное дно дефицита на все 150 миллиардов. Он должен быть 
пересмотрен, сформирован реалистичный бюджет народного доверия, когда всем понятно как 
будет трудно, но будет Украина и завтра. 

Правительство должно сделать выбор, пройти по острию лезвии, - найти золотую 
середину между социальными затратами и затратами роста, между пенсией и инвестициями. 
Это вопрос доверия к новому правительству, это тяжелый диалог с миллионами людей. Если 
правительство не справиться – его буквально растопчет новый майдан. Еще раз, начать с себя – 
минимум затрат, народ быстро поддержит и подхватит инициативу, у нас нет в стране жлобов 
среди простых людей, все можно объяснить. Если миллионы были согласны на переговоры с 
диктатором Януковичем, на первом этапе, до жертв и расправ, то новая власть, на которую 
возлагаются такие надежды, просто не может не договориться со своими людьми. На кону - 
жизнь Родины. 

Дальше, олигархи... Кажется в ст. 13 Конституции записано: собственность обязывает… 
Десятки людей, получили свои предприятия за бесценок. За эти годы только единицы 
«вложились» в них. Среди причин есть и политическая нестабильность, коррупция, все лучшее 
отбиралось новой властью. Поэтому «спасение утопающих, - дело рук не только государства, 
но и их самих». Придется отказаться от лондонских квартир и замков, яхт и счетов в оффшорах. 
Взамен – твердые правила игры и поддержка. Но, подчеркиваю, налоги придется заплатить за 
все 20 лет. И еще, сейчас время отказаться от ряда стереотипов, в том числе экономических, не 
носиться с отдельными отраслями как с «расписанной торбой», и не поддаваться шантажу 
олигархов. Хотят работать в стране, - пожалуйста, нет – мы справимся с управлением этими 
предприятиями. Не Боги горшки обжигают. 

По «гривне». Уверен, девальвация достигает своего естественного пика, думаю, мы 
преодолели и психологический отрезок в падении. В течении следующих нескольких дней 
люди с гривной на руках получат ряд мощных сигналов и это стабилизирует ситуацию. Первое, 
это доформирование силового блока, что чуть позже приведет к порядку в стране, дальше 
утихнуть сепаратистские фестивали, станет ясна судьба кредитного портфеля Украины, мы 
услышим заявления о готовности международных партнеров поддержать нашу страну. Но я 
уверен, окончательно укрепит гривну задержание Януковича и его окружения. 

По поводу саботажа революции чиновниками и бюрократами. Это остановить не 
возможно. Переговоры не вести. При первом случае саботажа реформ – растоптать и сжечь 
удостверение чиновника, прокурора и тд. Только тотальная люстрация. В отношении к 
остальным: первый случай саботажа – удаление из системы с «волчьим билетом». 

Сейчас революционное время, подчеркиваю не хаос и борьба, а революционное время в 
смысле формирование новых элит, объединение страны не против диктатуры, а за процветание. 
Это время требует решительности и объективности. Каждый, кто станет на пути реформ после 
революции должен понести самое жестокое наказание. Потому что он мешает движению 
десятков миллионов граждан, как на востоке, так и на западе к нормальной жизни. 

http://blogs.lb.ua/sergiy_kaplin/257261_kabmin_dolzhen_vozglavit_maydan.html 

Телебачення і радіомовлення 

Рада Майдану і народні депутати узгодили деякі кандидатури міністрів  

Телеканал новин "24" 

Кореспондент: Рада Майдану і народні депутати узгодили деякі кандидатури в новий 
Кабінет міністрів. Про це агенції "Інтерфакс" повідомив один з учасників засідання. На посаду 
міністра культури, зокрема, пропонують кандидатуру заслуженого артиста України, ведучого 
Майдану Євгена Ніщука, на міністра економіки – засновника Києво-Могилянської бізнес-
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школи, президента Київської школи економіки Павла Шеремета. Міністром молоді і спорту 
пропонують призначити активіста Автомайдану Дмитра Булатова. Водночас очолити 
Міністерство охорони здоров’я пропонують координаторові медичної служби Майдану Олегові 
Мусію. На посаду секретаря Ради національної безпеки та оборони узгоджена кандидатура 
нардепа від "Батьківщини" Андрія Парубія. Його заступниками можуть стати виконавчий 
директор Інституту масової інформації Вікторія Сюмар і лідер "Правого сектора" Дмитро 
Ярош. 

Самооборона Майдану не дозволила заблокувати офіс омбудсмена Валерії 
Лутковської 

Кореспондент: Самооборона Майдану не дозволила заблокувати офіс омбудсмена 
Валерії Лутковської. Екс-уповноважений з прав людини Ніна Карпачова заявляє: вона не має 
жодного відношення до цих подій. 

Валерія ЛУТКОВСЬКА, уповноважена Верховної Ради України з прав людини: "Троє 
представників колишнього омбудсмена заблокували виїзд з подвір’я. Крім того, ходили і 
оглядали через двір, намагалися не випускати. Як тільки з’явилися хлопці з Самооборони, вони 
чомусь кудись поділися". 

Ніна КАРПАЧОВА, екс-уповноважений з прав людини: "Ніхто нічого не захоплював, 
Самооборона зараз у них. Сьогодні, за моїми даними, була спроба в черговий раз, до речі, 
вивезти документи, комп'ютерну техніку з офісу уповноваженого з прав людини. Я знаю, що 
підтягнулися майданівці, Самооборона, підтягнулися представники, які сьогодні працюють в 
офісі омбудсмена, і ті, які там працювали, і не дали цій ганебній спробі відбутися". 

Іван, представник самооборони: "Працівники відомства взяли двох наших 
самооборонців. Вони пройшлися по поверхах, так само, архіви, по приміщенню, по дворі. І 
пересвідчилися в тому, що ніяких таких подібних речей немає". 

Кореспондент: Нагадаємо, у 2012 році парламент звільнив Ніну Карпачову з посади 
Уповноваженого Верховної Ради з прав людини у зв’язку із закінченням терміну повноважень. 
Раніше Валерія Лутковська засуджувала дії правоохоронців проти мітингувальнииків. У розпал 
протистоянь у центрі столиці вона заявила: жоден міжнародний стандарт не дозволяє 
правоохоронцям вести вогонь на ураження для припинення масових порушень. 

Металевого паркану біля парламенту більше немає  

"Студія "1+1", ТСН 

Наталія МОСЕЙЧУК, ведуча: Рада без кордону. Металевого паркану біля парламенту 
більше немає. За нього взялися сьогодні опівдні і за 4 години весь склали на асфальт. Тільки-но 
перша секція опинилася на землі, парламентське подвір’я заполонив народ. Родинні 
прогулянки, музика і навіть гра в футбол – охочих підійти до будівлі впритул знайшлося сотні. 
Загорожі біля Ради з’явилися ще кілька років тому. Вже тоді точилися суперечки про її 
необхідність. Не минулося без них і сьогодні. Принаймні бійці самооборони, які вартують 
будівлю, до останнього були проти. 

Жінка: "Таким чином вони звільнили нашу Верховну Раду від таких ґратів. Дійсно, чого 
вони повинні бути заґратовані? Від кого вони захищаються?" 

Чоловік: "Треба, але чуть пізніше. Хоча би пару днів почекати, поки все утихомириться. 
Щоб люди зараз не взяли штурмом просто Верховну Раду і не зірвали її роботу". 

Арсен Аваков підписав наказ про ліквідацію спецпідрозділу "Беркут" 

Наталія МОСЕЙЧУК, ведуча: "Беркут" – вже історія. Очільник Міністерства внутрішніх 
справ Арсен Аваков підписав наказ про ліквідацію спецпідрозділу, бійців якого звинувачують в 
кривавій розправі над євромайданівцями. Планують створити новий спецзагін, який служитиме 
винятково народу і тільки йому. 

Олександр ШИЛКО, кореспондент: Велика перемога Євромайдану: "Беркут" не просто 
відступив – його ліквідували. Українці тепер більше ніколи не побачать цього хижого птаха на 
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міліцейському шевроні. Свою нелюдську жорстокість беркутівці повною мірою показують 30 
листопада. Неозброєних, напівсонних студентів на Майдані Незалежності розганяють, як зеків 
під час заколоту. У наступні три місяці – десятки таких сутичок. Євромайданівцям вибивали 
очі, ламали руки, ноги, пробивали голови і відбирали життя. Інколи відверто знущалися з 
людської гідності. Не було іншого виходу як самим озброюватися, – стинають плечима бійці 
Євромайдану. Саморобні щити, бронежилети, замість палиць – качалки, дерев’яні битки. Інколи 
ця проста амуніція рятувала життя. 

Чоловік: "Бачите, це є мисливська картеч. Це є 12 калібру, дев’ятка. Їх іде нормально 8 
штук в один заряд. А коли їм дозволили вже мисливську вогнепальну зброю, то вони ставили 
від підшипника, що забороняється даже на звіра полювати". 

Олександр ШИЛКО, кореспондент: Зараз на Майдані Незалежності від грізного 
"Беркуту" залишилися тільки рештки одягу. Коли беркутівця ловили, з нього насамперед 
знімали амуніцію та відбирали щит, – кажуть бійці самооборони. 

Чоловік: "То є трофеї. То є нарукавники, налокітники, то є наколінники. Ну а то є їхній 
теж". 

Олександр ШИЛКО, кореспондент: Новопризначений очільник МВС своїм наказом 
ліквідовує спецпідрозділ "Беркут". Усі його бійці найближчим часом пройдуть перевірку. 

Арсен АВАКОВ, в. о. міністра внутрішніх справ України: "Керівникам регіональних 
управлінь доручено негайно розпочати атестацію всього особового складу колишнього 
спецпідрозділу "Беркут" з метою прийняття рішення щодо подальшої їх проходження служби в 
органах внутрішніх справ". 

Олександр ШИЛКО, кореспондент: Деяких переатестувати не вдасться – вони втекли зі 
своїх частин. Кажуть, дехто навіть зі зброєю. Таких обіцяють ловити і судити. 

Чоловік: "Кати повинні відповідати за свої вчинки". 

Олександр ШИЛКО, кореспондент: "Беркут" намагається як той дивний птах Фенікс 
відродитися з попелу у дивний спосіб. У Севастополі самопроголошений мер заявляє, що 
створить власний "Беркут". Та чи встигне? Тим часом у МВС обіцяють у стислі строки 
створити принципово інший спецпідрозділ, який не розганятиме демонстрантів, а захищатиме 
їхні права. Люди на Майдані хочуть у це вірити. 

Брати Клюєви заручилися підтримкою нової влади 

Наталія МОСЕЙЧУК, ведуча: Брати Клюєви заручилися підтримкою нової влади. 
Принаймні щодо збереження їхньої нерухомості під Києвом. Про це в ексклюзивному 
коментарі по телефону "ТСН" заявив молодший брат колишнього глави Адміністрації 
Президента Сергій Клюєв. За його словами, сам він наразі за кордоном лікує застуду, а от 
старший брат Андрій із вогнестрільним пораненням в ногу перебуває в якійсь лікарні під 
Києвом. Сьогодні ж впродовж дня самооборона Майдану намагалася взяти під варту маєток 
братів Клюєвих. Під їхнім парканом чергували кілька чоловіків, які називалися афганцями. 
"ТСН" вони розповіли: приїхали на дзвінок жителів села, які повідомили, що з хати щось 
вивозять, і тепер хочуть запобігти підпалам та мародерству. Штатні охоронці пустили 
громадських активістів лише за ворота. Оглянути будівлі та територію не дозволили. Цих 
людей Сергій Клюєв називає невідомим угрупованням, яке хоче захопити його з братом 
приватну власність. 

Сергій КЛЮЄВ, народний депутат Партії регіонів: "Я обратился и получил поддержку и 
получил понимание и от внутренних дел, и к СБУ. Также обратился к руководителям Майдана. 
В общем-то, здесь я благодарен. Есть полное понимание. Они защищают собственность и 
делают все для того, чтобы порядок был восстановлен". 

Наталія МОСЕЙЧУК, ведуча: Наразі ми чекаємо від керівництва МВС та СБУ 
коментарів щодо домовленостей із ними, про які заявив Сергій Клюєв. 

Позачергову сесію Верховної Ради Криму скасували  

5 канал, Час новин 
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Леонід ГАЙДУКЕВИЧ, ведучий: Позачергову сесію Верховної Ради Криму скасували. 
Офіційно – через відсутність кворуму, бо на засіданні зареєструвалося 49 депутатів замість ста. 
Наступного разу кримські парламентарі зберуться не раніше березня. Про це повідомляє 
начальник Інформаційно-аналітичного управління Верховної Ради Криму. На місті подій 
перебуває наша колега – Юлія Крючкова. Вона з останньою інформацією. 

- Юліє, вітаю! Яка зараз ситуація біля кримського парламенту? 

Юлія КРЮЧКОВА, кореспондент: Біля кримського парламенту вже всі розійшлися по 
домівках. Але я хочу сказати, що сьогодні неподалік від кримського парламенту від серцевого 
нападу помер літній чоловік. Ще 11-ро людей постраждали через сутички під будівлею 
Верховної Ради Криму. Вони звернулися до медиків із травмами кінцівок, підвищеним тиском, 
забоями. Також зареєстрована черепно-мозкова травма та перелам ребер. І це можуть бути не 
остаточні дані. Міністерство здоров’я Криму ще уточнює кількість постраждалих. Саме так для 
пересічних кримчан завершилося сьогоднішнє протистояння. Сутички відбулися під час 
очікування позачергової сесії Верховної Ради Криму, де одним з питань порядку денного були 
рішення щодо політичної ситуації в Україні. Під стінами парламенту зійшлися два мітинги. З 
одного боку, були проросійськоналаштовані, з іншого – проти сепаратистських настроїв 
виступали кримські татари. Кілька годин 10-тисячний натовп, у котрому постійно спалахували 
сутички, намагалися заспокоїти лідери двох мітингів. Проте розходитися люди почали лише 
після того, як ці лідери оголосили, що сесія таки скасована. За офіційною інформацією, 
наступне засідання Верховної Ради Криму заплановано на березень. Але ходять чутки, що 
завтра о 15-й годині. Про хронологію сьогоднішнього дня – далі у нашому сюжеті. 

Юлія КРЮЧКОВА, кореспондент: Ще задовго до початку засідання позачергової сесії 
до стін парламенту почали сходитися кримські татари та проросійсько налаштовані активісти. 
Щоб уникнути сутичок, між пікетувальниками виставили кордони міліції. З одного боку, кілька 
тисяч кримських татар, з іншого – кілька сотень із російськими триколорами. Останні саме 
чекають підкріплення із Севастополя: кількома автобусами підмога їде до кримської столиці. 
На третю годину дня кримський парламент призначив позачергову сесію. На ній, підозрюють 
прихильники меджлісу, серед іншого мали розглядати питання про відокремлення автономії від 
України. Проте згодом прес-служба парламенту спростувала цю інформацію. Поки депутати 
пробиралися до будівлі через бокові входи, на площі перед спорудою пікетувальники вдалися 
до силового протистояння. У хід пішли і каміння, і пляшки. 

Рафат ЧУБАРОВ, глава меджелису: «Мы сказали – не назначайте сессию, не взрывайте 
ситуацию в Крыму, потому что уже вчера было понятно, что сессия назначается с одной целью 
– для того, чтобы сегодня предпринять действия, которые положат отторжение Крыма от 
Украины и присоединение к России». 

Сергій АКСЬОНОВ, депутат ВР АР Крим, лідер «Русского единства»: «Мы не говорим 
сегодня ни о каком сепаратизме. Мы говорим сегодня о Крыме, об Автономной Республике 
Крым, о русских гражданах Украины, которые за свои права борятся, и которые должны 
отстаивать интересы свои – русский язык, русскую культуру и так далее». 

Юлія КРЮЧКОВА, кореспондент: Кримські татари прорвалися до приміщення 
парламенту. Проте далі не пройшли. Їх спинила міліція. Самі депутати також розійшлися через 
відсутність кворуму. Засідання так і не відкрили. Почувши цю новину, татари пішли з площі під 
парламентом. Аот члени проросійських організацій залишилися. 

Чоловік: «Без эпитетов, мы хотим, чтобы был порядок, чтобы не давили на власть и 
чтобы власть могла принять взвешенное решение, а не горлопанить вот здесь». 

Юлія КРЮЧКОВА, кореспондент: За словами очевидців, у сутичках постраждало 
щонайменше два десятки людей. Натомість місцеві медики офіційно повідомили про 11-х 
потерпілих. Одного чоловіка лікарі вже знайшли мертвим. Кажуть, причиною смерті, імовірно, 
був серцевий напад. 

Екс-голова Адміністрації Януковича Андрій Клюєв просить лідерів ЄС та 

міжнародну спільноту гарантувати об’єктивне розслідування подій в Києві 
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Леонід ГАЙДУКЕВИЧ, ведучий: Екс-голова Адміністрації Януковича Андрій Клюєв 
просить лідерів ЄС та міжнародну спільноту гарантувати об’єктивне розслідування подій в 
Києві. Заяву поширила прес-служба Клюєва. Він каже, що не тільки не причетний до трагедії, а 
і намагався їй запобігти. Клюєв обіцяє співпрацювати зі слідством. Жаліється, що його життя та 
життя його рідних під загрозою через звинувачення. Раніше в МВС повідомили, що Андрія 
Клюєва розшукують: його та ще півсотні осіб підорюють у причетності до масового убивства 
людей під час акцій протесту на майдані Незалежності. Водночас в ГПУ заявили, що колишнім 
високо посадовцям Віктору Януковичу, Андрію Клюєву, Віктору Пшонці, Віталію Захарченку 
та іншим оголошено підозру у вчинені умисних убивств. Обшуки уже проведені у приміщенні 
Адміністрації Президента, РНБО, Нацбанку та колишній резиденції Януковича у Межигір’ї. 

Кримський парламент не ставить питання про вихід автономії зі складу України  

Business, Новини  

Дарія ДІЄГУЦ, ведуча: Кримський парламент не ставить питання про вихід автономії зі 
складу України. Про це сьогодні заявив спікер ради Автономії Володимир Костянтинов. Які ж 
насправді є шанси відділення частини Криму та Східної України, дізнавалася Олена 
Абрамович. 

Олена АБРАМОВИЧ, кореспондент: Сепаратизм в Україні не пройде, - одностайні 
експерти, - ні на Сході, ні в Криму. Описують ситуацію на півострові політологи так: за три 
роки правління «донецьких» від автономії там не лишилося практично нічого. 

Ігор СЕМИВОЛОС, директор «Центру близькосхідних досліджень»: «Сегодня кризис, 
который происходит в Крыму, он спровоцирован, в первую очередь, именно желанием групп 
интересов, перераспределению ресурсов и конкурентной борьбе за наследство донецко-
макеевской группы». 

Олена АБРАМОВИЧ, кореспондент: Демонстрації кримчан з російськими прапорами, - 
кажуть політологи, - результат тривало роботи російських пропагандистських організацій, яких 
на півострові близько десятка. Повпливало і російське телебачення. Мовляв, саме його 
найбільше дивляться в Криму. Та ще і антимайданівські акції залякування бандерівцям і 
фашистами. Ось, наприклад, такі меседжі лунали там на початку лютого. 

Активіст: «Оппозиция рвется к власти, используя одурманенных националистической 
идеей людей. В своих речах они называют Гитлера освободителем Украины, а советских солдат 
оккупантами». 

Олена АБРАМОВИЧ, кореспондент: До того ж, і скасування мовного закону додає 
паніки. Це, на думку політологів, шкодить ще більше за російську пропаганду. 

Олексій ГОЛОБУЦЬКИЙ, заступник директора «Агентства моделювання ситуації»: 
«Они думают, что происходи какая-то украинизация… Когда они поймут черед месяц, через 
два, что никаких бендеровцев и не собиралось туда ездить и все бендеровцы, которые 
приезжают туда – это отдыхающие в Крыму, которые вносят свою копейку в бюджет того же 
Крыма и того же Севастополя, тогда это все поутихнет». 

Олена АБРАМОВИЧ, кореспондент: Демонстрації в Криму не можуть тривати довго. 
Невдовзі – початок туристичного сезону – чи не єдиний шанс для місцевих заробити грошей. 
Росія теж не додаватиме жару до вогню. Для неї це небезпечно, - запевняють політологи. 

Віктор НЕБОЖЕНКО, керівник соціологічної служби «Український барометр», 
політолог: «У России другая проблема – слишком дешевая цена за использование военно-
морской базы в Крыме Черноморского флота. Поэтому если Россия будет настаивать на 
дальнейшем усилении своего влияния, то, скорее всего, будет пересмотрен в сторону 
десятикратного увеличения цены». 

Олена АБРАМОВИЧ, кореспондент: А зважаючи на останню заяву спікера кримської 
Верховної Ради, питання відділення автономії від України не стоїть. Не грозить сепаратизм і 
східним регіонам, - запевняють фахівці і посилаються на впливових олігархів та політиків. 
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Олексій ГОЛОБУЦЬКИЙ, заступник директора «Агентства моделювання ситуації»: 
«Заявление того же Шишацкого вчера, Ахметова говорит четко о том, что ни о каком 
сепаратизме речь не может идти. И вообще, каких-либо, так сказать, явлений… То есть 
ситуация очень похожа на 2005 год – статус-кво как и с той властью, так и с этой властью: вы 
не влазьте сюда – а мы демонстрируем полную лояльность». 

Олена АБРАМОВИЧ, кореспондент: Нині головне, за словами експертів, не робити 
поспішних кроків, які можуть налякати українців Сходу та Півдня, як от те ж скасування 
мовного закону. 

Гість у студії - Микола Сингуровський, директор військових програм Центру 

Разумкова 

Дарія ДІЄГУЦ, ведуча: Наш гість – Микола Сингуровський – директор військових 
програм Центру Разумкова. 

- Вітаю вас у нашій студії! 

Микола СИНГУРОВСЬКИЙ, директор військових програм Центру Разумкова: Добрый 
вечер! 

Дарія ДІЄГУЦ, ведуча: На вашу думку, те, що зараз відбувається в Криму, яке воно 
матиме продовження і які наслідки цих подій можуть бути для України? 

Микола СИНГУРОВСЬКИЙ, директор військових програм Центру Разумкова: Все то, 
что происходит как в Крыму, так и восточных регионах, имеет одну цель – это дестабилизацию 
ситуации. Если мы согласимся с тем, что это не операция Запада, а операция России – на что 
указывает то, что, в общем-то, с 2010 года все мероприятия, которые проводятся – и газовые, и 
таможенные войны, - это были не операции ЦРУ, а операции именно Кремля, - то тогда 
получается, что Россия еще, скажем так, на заре независимости Украины определила своей 
главной целью – это, скажем так, контроль над политической ситуацией в государственной 
политике Украины через контроль над ее стратегической теорией. Эти активы, чем 
нестабильнее ситуация, тем они дешевле. То есть тем лучше политические риски, тем дешевле 
активы. Поэтому приобретение этих активов, это грубо говоря, за меньшую цену – это одна из 
задач Кремля. И поэтому дестабилизация, скажем, ситуация, особенно в восточных 
промышленных регионах и в Крыму, где сосредоточен и базируется черноморский флот, это 
явно в интересах России. 

Дарія ДІЄГУЦ, ведуча: Наскільки татарський фактор небезпечний у цій проблематиці? 

Микола СИНГУРОВСЬКИЙ, директор військових програм Центру Разумкова: Вы 
знаете, мы проводили несколько проектов в Крыму, во время которых мы проводили 
социологические исследования и изучали как раз вот эти вещи – дистанция, скажем так, 
культурная и, вообще, гуманитарная – россиян, скажем так, славянского сообщества и 
крымских татар,- их отношение, ориентация и так далее. Так вот я могу сказать, что, в 
принципе, и это подчеркивают сами крымчане, одно из главных преимуществ, которое, так 
сказать, Крым имеет в своем активе, - это тенденция мирного решения всех вопросов. То есть 
существенных таких вот, тем более, кровавых конфликтов, масштабных, в Крыму не было. Или 
были отдельные случаи – отдельные случаи, - которые не были тенденцией. И, скажем, 
основным раздражителем, в принципе, выступают определенные морганизованные группы 
среди вот именно славянской общины, как ни странно. И вот я видел в одной из заставок 
выступление, по-моему, одного из парламентариев Крыма, который говорил, что, скажем, для 
них главное – это независимый Крым, это, скажем, русская культура и неориентация…То есть 
они ориентируются не на Россию, а на «Русский мир». Это две большие разницы. 

Дарія ДІЄГУЦ, ведуча: Тобто, в принципі, заяви про те, що кримчани не хочуть 
відділятися і не є сепаратистами, вони достатньо щирі – на вашу думку. Тобто не хочу Крим 
відділення і приєднання як чистини… 

Микола СИНГУРОВСЬКИЙ, директор військових програм Центру Разумкова: Нельзя 
сказать за весь Крым, потому что там есть отдельные группы, которые имеют свои какие-то 
ориентации. И вот так группа, которая ориентируется на Россию, она не является 
большинством, далеко не является большинством. Она морганизированная группа, и в 
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основном это активисты политических партий, которые финансируются из Крыма. Их слабость 
в том, что и, во-первых, много, а во-вторых – они малочисленны. А много почему? Потому что 
каждый претендуют на какую-то часть пирога. А чем больше – тем больше конкуренции. 
Поэтому вот эти вот раздоры, скажем, между ними, - у них внутри даже нет единства. В этом их 
слабость. А для того, чтобы дестабилизировать ситуацию, поднять волну не обязательно иметь 
большинство. Достаточно иметь несколько маргиналов, которые, как мы видели… Что и 
произошло сейчас в Крыму. 

Дарія ДІЄГУЦ, ведуча: Сьогоднішня заява мера Чалого про те, що він хоче створити у 
Севастополі загони муніципального «Беркуту». Наскільки це небезпечно? Чим має займатися 
така структура? І чи можна, от коли вже «Беркут» на загальнодержавному рівні розформований, 
створювати його на місяцях. Чи мають такі повноваження? 

Микола СИНГУРОВСЬКИЙ, директор військових програм Центру Разумкова: Ну, в 
принципе, создание муниципальной полиции силами охраны – это идея не нова. 

Дарія ДІЄГУЦ, ведуча: Цікаво, що муніципальний «Беркут». От так от… Чи буде він 
легітимним? 

Микола СИНГУРОВСЬКИЙ, директор військових програм Центру Разумкова: Нет, он 
не будет легитимным. Почему? Потому что ни в законе о статусе города Севастополь, ни в 
законе о самоврядуванни Украины таких вещей пока нет. Были такие предложения, но они 
связаны, скажем так, с пересмотром бюджетных отношений. Почему? Потому что намного 
большая, скажем так, часть налога должна составляться на местах. А если мы коснемся 
«Беркута», то тут же станет вопрос, скажем, о подразделениях чрезвычайной ситуации, 
здравоохранения и так далее, и так далее. То есть это не только милиция. Это достаточно 
большие функции должны быть просто переданы местным властям. А это деньги. То есть все 
эти заявления, они делаются, скажем так, на волне этой эмоциональной волне майдана. 

Дарія ДІЄГУЦ, ведуча: Скажіть, а ці розцінюєте ви от ті воєнні військові навчання, які 
збирається провести Росія, теж як емоційну реакцію чи неемоційну? І наскільки ви взагалі 
вірите, що можливий варіант вручання військових Росії на територію України? Росія ж є 
гарантом територіальної цілісності України? 

Микола СИНГУРОВСЬКИЙ, директор військових програм Центру Разумкова: По 
меморандуму да. По Будапешскому меморандуму – да. Но сколько она уже нарушала этот 
меморандум! То есть любое, скажем, давление через, например, газовые войны, таможенные 
войны – это тоже, в общем-то, втручання у внутренние дела или принуждение к ним. Я бы, 
скажем, не оценивал критично эту ситуацию, если не было прецедента в Грузии. Почему? 
Потому что в то время тоже Россия проводили, скажем так, перед этими событиями 2008-го 
года, она тоже проводила крупномасштабные учения на Кавказе, и после этого та группировка 
войск, которая была, скажем, собрана на этих учениях, она, в принципе, и вторглась в Грузию. 
То есть, в принципе, ну об этом можно говорить только на уровне фантазии. Почему? Потому 
что окончательные какие-то версии могли бы дать наши разведчики. То есть конкретные 
достоверные разведданные, которые подтверждают или не подтверждают вот эти версии, они 
должны были сыграть… 

Дарія ДІЄГУЦ, ведуча: Але логіка у такому кроці для Росії є? 

Микола СИНГУРОВСЬКИЙ, директор військових програм Центру Разумкова: Есть. 
Скажем, если развивать… Тут два сценария. Если будет развиваться сценарий использования, 
скажем, военной силы жесткий вариант, - то, в принципе, это, скажем, в совокупности с теми 
тенденциями, которые происходят в России, - это и милитаризация, это бешеная 
пропагандистская компания, антиукраинская, в России, и еще плюс, если подтвердится, что на 
границах Украины сосредотачиваются войска, - ну это будет прямая угроза. Этого может не 
произойти, если… Скажем, Крым представляет перед собой другую цель. То есть вроде как вот 
те же самые события происходят, но это делается для того, чтобы вот именно поддержать вот 
эту дестабилизацию. То есть русскоориентированная часть населения видит: «Ага! Вот Россия 
что-то делает – она нас поддержит». 
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Дарія ДІЄГУЦ, ведуча: А паспорти видавати збираються теж заради дестабілізації? Чи 
все ж таки заради цього сценарію, який був у Грузії? 

Микола СИНГУРОВСЬКИЙ, директор військових програм Центру Разумкова: Ну во-
первых, это не подтверждено, насколько я слышал. 

Дарія ДІЄГУЦ, ведуча: Ну так, є і депутати, частина депутатів у Держдумі, які сказали, 
що буде спрощена процедура, а потім що не буде. 

Микола СИНГУРОВСЬКИЙ, директор військових програм Центру Разумкова: Да, это 
тоже один из аспектов, который подтверждает грузинский вариант. То есть перед грузинскими 
событиями тоже производилась, скажем, ускоренная выдача паспортов в Абхазии и Южной 
Осетии. То есть для того, чтобы просто закрепить их статус после вывода войск: ага, мы 
русскоязычные, российскоориентированные, - мы хотим быть с Россией, мы отделяемся от 
Грузии. Точно так же могут сказать восточные области и Крым, например. Я не утверждаю 
этого. Почему? Потому что на самом деле подтверждений таких нет. То есть есть, скажем, были 
заявления, от которых отказались. 

Дарія ДІЄГУЦ, ведуча: Законопроект є сьогодні у Державній Думі зареєстрований. 

Микола СИНГУРОВСЬКИЙ, директор військових програм Центру Разумкова: О чем? Я 
не слышал. 

Дарія ДІЄГУЦ, ведуча: Про спрощену процедуру видачі паспортів. 

Микола СИНГУРОВСЬКИЙ, директор військових програм Центру Разумкова: Даже так. 

Дарія ДІЄГУЦ, ведуча: Угу. 

Микола СИНГУРОВСЬКИЙ, директор військових програм Центру Разумкова: Ну это 
достаточно настораживающий факт и… То есть если все это свести вместе, то указывает на 
серьезные намерения России или на самом деле задействовать силовой вариант, или 
поддержать, скажем, достаточно такой высокий уровень напряженности в Украине. 

Дарія ДІЄГУЦ, ведуча: Чи може в цьому випадку нам допомогти, кажімо так, західні 
країни – ідеться і про Євросоюз, і Сполучені Штати. 

Микола СИНГУРОВСЬКИЙ, директор військових програм Центру Разумкова: Ну 
конечно, конечно. Во-первых, они являются – пять ядерных держав, скажем так, являются 
гарантами невмешательства во внутренние дела Украины. Это во-первых, а во-вторых, ну вот 
вы, например, Европа. Вам интересно, чтобы вблизи вас разгорались какие-то военные 
действия, и чтобы через границу к вам хлынули толпами беженцы? Поэтому ни Европа, ни 
Соединенные Штаты, они не заинтересованы в нагнетании этой ситуации. Они явно 
заинтересованы, чтобы этот пожар, скажем, был как минимум потушен. 

Дарія ДІЄГУЦ, ведуча: Можливо, вони просто віддадуть Україну на відкуп Росії, аби не 
було пожежі? 

Микола СИНГУРОВСЬКИЙ, директор військових програм Центру Разумкова: Я не 
думаю. Почему? Потому что исходя, так скажем, из последних всех заявлений и шагов 
конкретных, а именно, скажем так, серьезного отношения к бывшей украинской власти, и, 
скажем так, дали понять достаточно не то, что жестко, а уже не пряча каких-то, не плутая в 
дипломатических закоулках, дали понять России, что никто молчать не собирается. То есть не 
хотят допускать Россию, скажем так, в свой огород. 

Дарія ДІЄГУЦ, ведуча: Дякую я вам дуже за цю розмову! 

Микола СИНГУРОВСЬКИЙ, директор військових програм Центру Разумкова: Це був 
наш гість Микола Сунгуровський – директор військових програм Центру Разумкова. 

Виконувач обов'язків міністра внутрішніх справ України Арсен Аваков заявив, що 

правоохоронці в Криму не провокуватимуть конфлікти  

ICTV, Факти 

Олена ФРОЛЯК, ведуча: Виконувач обов'язків міністра внутрішніх справ України Арсен 
Аваков заявив, що правоохоронців в Криму не провокуватимуть конфлікти, і робитимуть усе, 
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аби не допустити зіткнень радикальних проросійських сил з прихильниками євроінтеграції та з 
кримськотатарським населенням. Чиновник підкреслив – це не є позицією слабкості. Це позиція 
розуму, та єдина, яка може вирішити конфлікт. Нині в Криму навести мости намагається група 
посланців з Верховної ради. На чолі з кримчанином Андрієм Сенченком. 

Арсен АВАКОВ, виконувач обов'язків міністра внутрішніх справ України: "Милиция и 
все силовые структуры Крыма и Симферополя получили от меня, от Валентина Наливайченко, 
главы СБУ соответствующие инструкции. Любой ценой не провоцировать никакого конфликта, 
вооруженного противостояния с гражданским населением. Никакого военного противостояния 
конфликта мы допустить не должны". 

Махницкий уволил всех областных прокуроров  

Интер, Подробности 

Роман КАДЕМИН, ведущий: Олег Махницкий сообщил - уволены все областные 
прокуроры. На очереди - районные. 

На Майдане началось народное вече 

Роман КАДЕМИН, ведущий: В эти минуты на Майдане Незалежности проходит 
народное вече. На нем планировали назвать фамилии людей, которых политики рекомендуют 
на должности в новом правительстве. Уже завтра парламент, возможно, проголосует за 
персональный состав Кабинета Министров. Ранее речь шла о том, что треть министерских 
портфелей получат активисты Майдана. Сейчас в центре Киева находится наш корреспондент 
Евгений Оноприенко. Евгений, что известно на эту минуту? 

Евгений ОНОПРИЕНКО, корреспондент: Могу сказать, что в эти минуты на главной 
сцене Майдана Незалежности собрался так называемый совет Майдана. Это около 20 человек. 
Там и политики, и журналисты, и общественные деятели. И именно от них мы с минуты на 
минуту ожидаем, что именно они начнут озвучивать те фамилии, которые сначала одобрит 
народ здесь на Майдане, потом завтра рассмотрит эти фамилии Верховная рада, и лишь потом 
они смогут приступить к исполнению своих обязанностей в кабинете министров. Но пока на 
данный момент, мы можем сказать, что продолжаются простые выступления, фактически 
прозвучала одна фамилия, примерно полчаса назад на сцену выходила Ольга Богомолец. Здесь 
ее знают как активиста медицинской службы, если я не ошибаюсь, в Украине мы знаем ее как 
заслуженного доктора Украины. Она обратилась к народу, сказала, что шла сюда стоять не за 
то, что бороться за какие-то должности и кресла. Но, тем не менее, если народ ей доверит, она 
готова пойти в Кабмин и там исполнять свои обязанности. Она не назвала, какое министерство 
ей предпочтительнее. Ну учитывая, что ей близка медицина, то наверное можно выстроить 
какую-то логическую цепочку. Еще совсем недавно… Кстати народ начал скандировать на 
украинском языке "вирымо". Это продолжалось достаточно долго. Потому можно сказать, что 
кредит доверия у Ольги Богомолец уже есть. Еще могу сказать, что несколько минут назад 
выступал представитель афганцев, и сказал, что они готовы предоставить свою кандидатуру на 
кресло в министерстве обороны. Кого конкретно опять таки фамилия не прозвучала, поэтому 
вот на данный момент могу констатировать лишь то, что мы услышали фамилию Ольгу 
Богомолец, и что кредит доверия есть у нее. Остальных ожидаю записывать. Пока фамилии 
другие не звучали. 

Роман КАДЕМИН, ведущий: Известно ли вам, какие требования активисты Майдана 
выдвигают к претендентам на министерские портфели? 

Евгений ОНОПРИЕНКО, корреспондент: Здесь на Майдане активисты говорят, что 
Майдан фактически стал сейчас гарантом конституции. А значит именно он должен следить за 
тем, кто будет у власти, и за тем, как работает эта всласть. Соответственно каждому министру 
персонально у них свои требования. Требования одни на всех. Начиная от того, что у этого 
человека должно быть чистое политическое прошлое. И заканчивая тем, что его доходы 
фактически должны быть соизмеримы с его имуществом. То есть не может быть такого, что 
зарплата у него одна, а машин и дач у него на целый государственный бюджет. Это что касается 
самих министров. Есть особые требования непосредственно и ко всему Кабмину. Их 
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достаточно много, вот самые основные. Фактически, это то, что Кабмин должен работать под 
международным глазом, по международным наблюдениям. И что в Кабмине должен постоянно 
проходить международный аудит, чтобы не было чиновникам повадно, чтобы они даже не 
думали обворовать деньги из государственного бюджета. У каждого министра должна быть 
своя команда. И эта команда обязательно должна быть известна всему народу. То есть это не 
должны быть какие-то личности, кого народ не знает. Все счета, которые есть у чиновников, 
они должны быть тоже обнародованы. Фактически в интернете человек должен следить за тем, 
что покупает и что продает чиновник. Ну и самое главное требование – это чтобы каждое 
министерство было подконтрольно народу. Еще один момент на котором хотел бы 
акцентировать внимание, это мы побывали на пресс-конференции, где выступали активисты 
Майдана, которые взяли на себя ответственность представлять интересы Майдана. И вот они 
рассказали нам о том, как долго еще будет стоять еще этот Майдан. 

Александр КРИВОНОСОВ, активист Майдана: "Он будет стоять до тех пор, пока люди 
не убедятся в том, что действительно меняется система. Это наша четкая позиция и власть 
должна знать, что в этом отношении контроль за ней будет безоговорочный, круглосуточный и 
достаточно очень жесткий, прямолинейный". 

Ольга БОГОМОЛЕЦ представитель медицинской службы майдана: "Ми не стояли за 
зміну одних політиків для інших, ми не прийшли сюди за портфелями. Ми прийшли сюди, щоб 
збудувати Україну. Нашою метою навіть не є, і метою всіх - більшості людей, які стояли на 
майдані не було приєднання до Європейського Союзу, як це деякими тлумачилось. Мета була - 
європейські цінності: не брехати, не обманювати, не красти, і зруйнувати всі корупційні схеми". 

Евгений ОНОПРИЕНКО, корреспондент: Вот вы услышали фактически, что сказала 
Ольга Богомолец. Это она выходила на сцену Майдана, и пока что единственная, кто вот так 
прямо со сцены получила кредит доверия от народа. Пару слов об атмосфере, которая здесь 
царит. Очень много людей сегодня пришло на Майдан Незалежности. Вече было анонсировано. 
Соответственно людей очень много. Фактически по всему Майдану горят свечи, лежат цветы. 
Мы прошлись по улице Институтской, вдоль дороги выложены цветы. Все это в память о 
погибших героях Майдана. И их здесь вспоминают сегодня, и сегодня не первый день памяти. 
Мы продолжаем следить и слушать то, что происходить на сцене. И надеемся, что в ближайшие 
минуты нам станут известны еще какие-то фамилии, которые завтра, послезавтра, начнут 
формировать Кабинет министров. И начнут выполнять свои обязанности. 

Роман КАДЕМИН, ведущий: Спасибо, это был Евгений Оноприенко. 

Украинские спортсмены провели пресс-конференцию против сепаратизма 

Роман КАДЕМИН, ведущий: Украинские спортсмены против сепаратизма. Сегодня 
олимпийские призеры созвали экстренную пресс-конференцию, на которой осудили 
посягательства на территориальную целостность Украины. И призвали сохранить единую 
страну. 

Роман ГОНТЮК, двукратный олимпийский призер по дзюдо: "Ми знаем, що сьогодні є 
різні моменти - одна сторона, не одна, але Україна є цілою, однією великою сім’єю, і ми 
повинні дружити, спилкуватися, розвиватися, і прославляти честь нашої країни". 

Анна БЕССОНОВА, олимпийская призерка по художественной гимнастике: "Мы 
защищали Украину, а не какой-то регион, я считаю, что мы - одно целое и Украина может 
постоять за себя одним целым. Наши люди должны быть дружными, стоять плечом к плечу 
друг друга, одной целой Украиной". 

В студії Олена Бондаренко, народний депутат від фракції Партії регіонів  

ТРК "Украина", События 

Елена КОТ, ведущая: В студії Олена Бондаренко, народний депутат від фракції Партії 
регіонів. Пані Олена, ваша оцінка того, що відбувається в регіонах України. 

Олена БОНДАРЕНКО: Сейчас все комментарии могут казаться эмоциональными. Слава 
Богу, что на примере той же Днепропетровской области, слава Богу, что на примере города 
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Киева, где мы сейчас находимся, действительно не сталось коллапса жилищно-коммунальной 
сферы. А это как раз то время, когда уж очень тонка грань между тем, когда коммунальные 
службы попросту могут не работать. В данном случае могу сказать, что чем быстрее у нас 
закончится решение, которые принимаются по принципы так называемой революционной 
целесообразности, чем быстрее на те ответственные посты и должности будут назначены люди 
с умом, с образованием, с соответствующим опытом, тем быстрее мы выберемся со своих 
проблем. 

Олена КОТ, ведуча: До речі, ви чули навчено деякі прізвища, які були озвучені, хто 
претендує на посади в уряді. Наскільки ефективним може бути уряд народної довіри? 

Олена БОНДАРЕНКО: Это покажет время. На самом деле давать сейчас оценки тому 
или иному назначению, которое к тому же еще и не состоялось. Я думаю, что наверняка могут 
быть какие-то подвижки по этому списку уже на завтра на утро. Отдельные фамилии вызывают 
конечно удивление. Давайте не будет сейчас по личностям. Я хотела бы предложить зрителям 
такое тестовое задание. Если кто-то считает, что эти люди достойны руководить целыми 
министерствами, у них есть на это опыт, наверняка нас с вами смотрят руководители своих 
предприятий, мелких или средних, пусть рискнут и возьмут этих людей менеджерами на свои 
производства и доверят успех своего предприятия именно эти людям. По моему экспресс-
опросу, пока никто на это не решился. 

Олена КОТ, ведуча: Давайте зараз зробимо паузу, бо маємо ще одну інформацію. 
Генпрокуратура оголосила кого ще, крім Віктора Януковича, підозрює у масових вбивствах 
серед сутичок на майдані. До переліку потрапили колишній голова адміністрації президента 
Андрій Клюєв, екс генпрокурор Віктор Пшонка, екс міністр внутрішніх справ Віталій 
Захарченко та чимало інших посадовців. Всім загрожує від 10 років ув’язнення аж до довічного. 
Також ГПУ обшукало приміщення адміністрації Президента, РНБО, НБУ та резиденцію 
Межигір’я. 

Елена КОТ, ведущая: Нагадаю, що поруч зі мною Олена Бондаренко, народний депутат 
України від фракції Партії регіонів. Триває скандал і щодо вашого вислову, який надрукувала 
газета Шпігель, німецька газета, щодо дій Беркуту, що ви вважали їх недостатньо жорсткими. 
Чи говорили ви це дійсно, як це було. Давайте по порядку. 

Олена БОНДАРЕНКО: Очень сложно отвечать на этот вопрос и очень легко. Потому что 
на самом деле такой фразы не было. И более того, как показывает развитие этого конфликта, 
уже сам журналист отказывает от некоторых своих высказываний. Сейчас отдельные средства 
массовой информации украинские ссылаются на какие-то вещи, которых я не могу найти в том 
же Фейсбуке, и так далее. И вообще это ситуация очень неприятная. Я ее расцениваю просто 
как какое-то недопонимание. А со стороны отдельных украинских журналистов как попытку в 
чем то обвинить меня, оскорбить, унизить, возможно нанести ущерб моей репутации. 

Олена КОТ, ведуча: Давайте по порядку. Де відбувалась ця розмова, хто її записував, чи 
записував? 

Олена БОНДАРЕНКО: На меня вышла пресс-служба нашей партии, которая сказала, что 
есть необходимость дать интервью немецкому журналисту, который приехал к нам в Украину. 
И он пришел на встречу чуть позже 9 утра в гостиницу «Киев» на первом этаже. И в это время 
начались какие-то непонятные нам движения правоохранителей, потому что на тот момент весь 
квартал был оцеплен. Мы увидели как группы того же самого Беркута сначала бегут влево, 
потом бегут вправо. При чем в полном обмундировании. И стало очень небезопасно. Мы сели в 
машину и отъехали дальше к Лавре. И практически в машине и давалось это интервью. 

Олена КОТ, ведуча: Що він вас запитував? 

Олена БОНДАРЕНКО: На самом деле он спрашивал очень много. Я даже не думала, что 
это будет интервью. Я думал, что это будет комментарий. Потому что оказывается даже не 
велась аудиозапись. И когда я попросила предоставить ее, журналист, к сожалению, мне эту 
аудиозапись не предоставил, сославшись, что у него ее нет и что якобы он делал какие-то всего 
лишь пометки в своем компьютере. Самое обидное для меня, как для бывшего журналиста, что 
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на тот момент я даже не получила на вычитку свое собственное интервью. То есть, оно вышло 
даже без моего разрешения, тем более я немецкого не знаю. 

Олена КОТ, ведуча: А коли журналіст Української правди робив своє розслідування, він 
знову зателефонував цьому журналісту, який друкував, він двічі підтвердив, що були такі слова. 

Олена БОНДАРЕНКО: Это не так. Если вспоминать саму конву разговора, что именно 
было спрошено, что именно было отвечено, было примерно следующее: как вы думаете, что 
можно было делать в ситуации когда конфликт будет только нарастать? И мой ответ был 
следующим, что я не знаю, поскольку я не правоохранитель и не участник этого конфликта со 
стороны майдана. И мне сложно оценивать поведение и той одной стороны и что они в этом 
случае должны делать. 

Олена КОТ, ведуча: Гаразд. Тоді на даний момент. Беркуту вже не існує. Ви вважаєте це 
добре чи погано? 

Олена БОНДАРЕНКО: Это на самом деле довольно странное решение когда в стране 
сейчас просто группы бандформирований. У меня просто вопрос, как мы будем справляться с 
вопросом обеспечения безопасности наших граждан. Не было ли более верным если бы в 
данном случае эти правоохранители отряда Беркута или я не знаю, подразделение как их 
назвать, можно было перефарматировать как раз таки на борьбу с бандитизмом сейчас. Потому 
что он идет повсеместно. Сейчас мы в Партии регионов, я обращаюсь к нашим сторонникам, и 
к нашим коллегам и даже к нашим оппонентам, собираем базу так называемых преступлений 
против прав человека, против прав оппозиции, которые связаны имеено с нападением, которые 
связаны с избиением, с поджегами, с препятствованием передвижения и так далее. Поэтому, я 
прошу, не стейсняйтесь, обращайтесь. Мы таку базу сейчс собираем. 

Олена КОТ, ведуча: До речі, щодо самої Партії регіонів, ви зараз в опозиції. Я почуваєте 
себе і які плани? 

Олена БОНДАРЕНКО: Конечно не комфортно. 

Олена КОТ, ведуча: А скільки членів Партії регіонів? 

Олена БОНДАРЕНКО: Чуть более 100. Это наша боевая сотня. Я очень рассчитываю на 
то, что будущий наш създ пройдет все таки в безопасности. И хотела бы сейчас обратиться к 
правоохранительным органам, которые созданы новой властью, и к господину Наливайченко, и 
к господину Парубию, который, як так понимаю, наверное должен возглавить СНБО, и к 
господину Авакову, обеспечьте безопасность проведения съезда оппозиции по европейским 
нормам демократии. Если же этого не случится, то тогда будем считать, что в этом есть ваше 
соучастие. 

Олена КОТ, ведуча: Дякую. 

Росія вдалась до прямого втручання у політичне життя України  

УТ-1, Новини  

Світлана ЛЕОНТЬЄВА, ведуча: Росія вдалась до прямого втручання у політичне життя 
України. Із такою заявою сьогодні виступили три українські Президенти. Леонід Кравчук, 
Леонід Кучма та Віктор Ющенко наголошують, цитую: "Росія, яка весь час називала 
втручанням у внутрішні справи України спроби наших міжнародних партнерів врегулювати 
ситуацію політичним шляхом, нині сама вдалася до втручання у політичну ситуацію в Криму. 
Президенти звернулись до СБУ та Генпрокуратури з вимогою суворо реагувати на 
сепаратистські заяви політиків. 

Суддя Родіон Кіреєв, який вів справу Юлії Тимошенко, зник 

Світлана ЛЕОНТЬЄВА, ведуча: Суддя Родіон Кіреєв, який вів справу Юлії Тимошенко, 
зник. На роботу не ходить. Там кажуть, що Кіреєв у відпустці. Коли повернеться – не знають. 
Щоправда, на вчора у нього було заплановано 10 судових засідань. Долею судді уже 
цікавляться адвокати Тимошенко. Як зазначив Олександр Плахотнюк, за свій несправедливий 
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вирок Кіреєв має понести законне покарання. Крім того, вже є рішення Європейського суду, що 
той діяв неправомірно, – додає Плахотнюк. 

Олександр ПЛАХОТНЮК, адвокат: "Стосовно вироку – рішення ми чекаємо навесні. Це 
так зване рішення по суті. Але є рішення Європейського суду від 30 квітня 2013 року стосовно 
того, що суд – Кіреєв – при винесенні постанови про взяття під варту Тимошенко діяв свавільно 
і незаконно. Порушення носили систематичний характер. Зрозуміло, він не міг винести 
об’єктивне і законне судове рішення". 

Біля Верховної Ради знесли залізну огорожу 

Світлана ЛЕОНТЬЄВА, ведуча: Кількасот людей, газовий різак і болгарка. Біля 
Верховної Ради знесли залізну огорожу. Рішення про це напередодні ухвалили самі депутати. 
Тепер до парламенту прохід вільний. Як починався день біля будівлі під куполом – бачили мої 
колеги. 

Ганна, киянка: "Я хочу мира, я хочу законов хороших, я хочу, чтоб наша Верховная Рада 
работала по законам, по Конституции. А ломать каждый может". 

Анна ГОРОБЕНКО, жителька м. Обухова: "Правильно роблять. Знести і буде парк, 
вільно, щоб люди ходили свободно". 

Сергій ЗІЛОВ, учасник самооборони: "Відгородитись від народу парканами – це є 
злочином". 

Володимир ТИМОФІЙЧУК, кореспондент: Таким був полудень біля Верховної Ради. 
народ гаряче обговорення ідею знесення залізної огорожі навколо будівлі. Думок безліч, як і 
людей. Збігаються в одному – зносити потрібно. Питання лише – чи варто саме зараз". 

Олег ДАНИЛКО, учасник самооборони: "Ми також за те, щоб його убрати. Але убрати 
тоді, коли вже всьо успокоїться. Він наразі потрібен. Цей паркан зараз захищає Верховну Раду 
не від людей, а від провокацій. Тут приходять провокаторів по 300-400 чоловік. У мене тут 50-
60 хлопців. Ви їх всіх стримаємо?" 

Володимир ТИМОФІЙЧУК, кореспондент: Проте не пройшло і півгодини як сотник 
Олег першим почав виконувати наказ. З-під його рук летять іскри, а згодом падає і перша 
залізна секція. Хлопець вірить, що своїми діями змусить владу бути відкритішою для громадян. 
А ось і вони – перші хто ступив у досі заборонену зону. Пані Валентина разом з подругою 
приїхала до Києва з області. 

Валентина КУШНІР, жителька м. Обухова: "Тепер вільна нація. Якби ж так і була вільна 
Україна, щоб вона так і стала. 

Володимир ТИМОФІЙЧУК, кореспондент: Варто згадати, що ці залізні ґрати 
відмежовували Маріїнський парк і площу Верховної Ради більш як 2 роки. Вони з'явились за 
одну ніч після акції протесту афганців та чорнобильців. Хто встановив і хто утримував паркан – 
досі невідомо. Проте киянка Світлана знає за чиї гроші. 

Світлана, киянка: "Это наши деньги. все, что здесь делается, вот эти камушки – это все 
за наши деньги. Они потом придут к власти, они опять заборы поставят, опять камни положат. 
И все за наши деньги. Это нет смысла". 

Володимир ТИМОФІЙЧУК, кореспондент: Доки громадяни обговорювали те, що 
відбувається у державі і як потрібно діяти новій владі, на землі почала збиратись купа залізних 
ґрат. У багатьох виникало запитання, що з ними буде далі. Відповідь швидко знайшлась. 

Максим ЛАЦИБА, киянин: "Це народне добре створене за гроші платників податків. Я 
думаю, ми знайдемо щось хороше. Як варіант, це може бути для в'язниці для корупціонерів 
огорожа, щоб вони там спокутували гріхи". 

Володимир ТИМОФІЙЧУК, кореспондент: А тим часом самооборонівці кажуть: не 
розходитимуться і надалі охоронятимуть будівлю Верховної Ради. 

Микола Ковальчук: «Верховна Рада ухвалює рішення, на які не має права»  

Радіо Свобода, Ваша Свобода  
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Гості «Вашої Свободи»: Олексій Гончарук, юрист, активіст об’єднання «Сила людей»; 
Микола Ковальчук, політичний експерт. 

Інна Кузнецова: На сьогодні ми запрошували до ефіру новопризначеного генпрокурора 
України Олега Махніцького. Однак за півгодини до ефіру стало відомо, що в.о. президента 
України Олександр Турчинов зібрав термінову нараду силовиків у зв’язку з проявами 
сепаратизму на сході України. Через те зараз силовики на нараді. 

Сьогодні в Україні стартувала дострокова виборча кампанія з виборів президента 
України. А Верховна Рада взялася за ( щоправда, не підтримала) повернення до посади на 
виконання рішення Європейського суду з прав людини судді ВСУ, пана Волкова. 

Так само Верховна Рада ухвалює подекуди деякі рішення, які буквально за кілька хвилин 
називаються політичними, а не юридичними, не правовими. 

З юридичної точки зору, Верховна Рада в новій поки що більшості, не коаліції, яку вона 
мала б створити у найближчі дні, робить помилки. Як їх будемо виправляти? І наскільки на це 
піде Майдан? 

Олексій Гончарук: Наскільки на це піде Майдан – це, мабуть, оцінка не юридична. 
Майдану абсолютно не подобається те, що зараз відбувається. Це очевидно. Тому що 
очікування багатьох людей, які там стояли і протестували проти свавілля. У тому числі і 
юридично, ми всі пам’ятаємо, яке обурення в Майдану викликало прийняття з порушенням 
процедури законів 16 січня. І мушу сказати, що порівняно з тим, що відбувається зараз, 
процедуру ухвалення законів 16 січня можна назвати «з помарками» лише. 

Зараз відбуваються абсолютно неконституційні речі. І це дуже небезпечно. Рада ухвалює 
рішення, яких не має право, очевидно, ухвалювати. Випускає людей, щодо яких судами було 
прийняте рішення про утримання під вартою. 

– Ви маєте на увазі Павличенків? 

Олексій Гончарук: І Юлію Тимошенко маю на увазі, і всіх. 

Якщо відновлювати справедливість, то потрібно це робити у спосіб, передбачений 
законом. Це очевидно. Інакше ми підриваємо конституційні підвалини і ставимо під сумнів 
взагалі наявність в Україні закону як такого. У нас зараз складається враження, що діє принцип 
закону сили – хто має можливість, хто має силу, хто дорвався до важелів впливу на державний 
апарат, той зараз і намагається… 

– Тобто закон сили, а не сила закону? 

Олексій Гончарук: Абсолютно правильно. Це дуже-дуже небезпечно. 

І я минулого разу, коли був у вас на ефірі, і зараз підтверджую, що, на мою думку, з 
ситуації немає юридичного виходу зараз. Немає. Є юридичний і політичний вихід, який полягає 
у консенсусі, і цей консенсус має врівноважити інтереси всіх сторін. Інакше ми будемо 
наражені на величезну небезпеку. 

– З іншого боку, коли політичні рішення підміняють правові, іноді вони бувають 
доцільними, звичайно (ця політична доцільність перевершує право), як все-таки від політики 
перейти до правових рішень? Бо до них потрібно перейти. 

Сьогодні, коли ухвалювалися рішення, депутати їх погано чули в залі, але дехто з 
нардепів говорив: ми продовжуємо голосувати рішення без документів паперових, тобто, все 
відбувається з голосу. Це так само помилка – люди не читають те, що голосують, а потім 
з’являється. Наприклад, стосовно того ж самого генпрокурора. Учора була інформація про те, 
що голосували за генпрокурора, а у стенограмі з’явилося, що голосували за призначення в.о. 
генпрокурора. Так само це казуїстика, бо не є правове рішення. Виглядає. 

Микола Ковальчук: Так-так. Воно так і є. Якщо розібратися, то є дуже багато порушень 
процедурних питань. Ясно, що зараз революція. Ясно, що дуже багато емоцій, але дійсно треба 
йти вперед і державу рухати вперед. Тому тут важливо політикам знайти, з одного боку, 
можливість компромісу, з іншого боку, балансу. Має бути баланс між політичними рішеннями, 
які вимагає Майдан, і рішеннями, які дійсно потрібні країні. 
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Бо якщо зараз напрацювати велику кількість рішень, які дуже гарні, всім подобаються, а 
потім з’ясується, що вони процедурно або незаконним шляхом були прийняті, то що буде 
дальше? Це означає, що завідомо закладаються проблеми вже зараз і тут. 

Тому я дуже не заздрю тим людям, які зараз перебувають у парламенті. Їм дуже важко. 
Але, з іншого боку, це ті ж самі люди, які були у владі раніше. Ті ж самі! І що я бачу? Я бачу, 
що ці депутати, ця влада повторює ті ж самі помилки, які у нас завжди були. У нас влада не 
вміє спілкуватися з людьми, з народом. Тому і народ встав. Добре, помінялися, поміняли владу 
– помилки ті ж самі. 

– Що потрібно робити? 

Микола Ковальчук: Як мінімум, проголошувати, що планується робити. Як мінімум. Бо 
у нас вирішили в кулуарах – прийшли і прийняли рішення. Не можна! Треба вже мінятися. 
Тому що народ України пішов далі, а політики десь там, ще в минулому. Але вони зараз 
керують. Так, вони легітимні. 

Тому один з елементів – перезавантаження влади. Це, дійсно, нормальні, прозорі 
позачергові парламентські вибори. Але з однією умовою. Має бути або закон про вибори, або 
ще краще – виборчий кодекс. 

– Виборчий кодекс у країні є. Але якби зараз (наскільки у Верховної Ради вистачить 
політичної волі?) ухвалила рішення про дочасні парламентські вибори, що вона мала б 
обов’язково зробити відразу після президентських виборів, а далі це мають бути вибори за 
новим законом про вибори... Згідно з новою Конституцією, це мають бути вибори лише за 
партійною системою. Але, очевидно, має бути зменшений прохідний бар’єр? Чи ні? 

Микола Ковальчук: В ідеалі, що я хотів би? Щоб в Україні були вибори за відкритими 
партійними списками. Це збалансована модель, яка працює у провідних країнах світу. Це в 
ідеалі. І ясно, що в нас, з юридичної точки зору, є багато казусів. Якраз їх зараз і потрібно 
вирішувати. Саме ці глобальні речі. 

І виборчий кодекс нам потрібний, щоб у нас не змінювалися правила гри перед кожними 
виборами. Тобто, влада собі прописує зручні для неї правила гри під час майбутніх виборів. Це 
неправильно.Усі політичні сили мають знати, за якими правилами вони будуть грати. Це 
важливо. 

– Виходячи з того, що ми зараз бачимо, наскільки парламент готовий розпуститися і 
оголосити дочасні парламентські вибори? Такі розмови йдуть у парламенті. 

Олексій Гончарук: Є нормальні нардепи, які розуміють, що на кону, можливо, і доля 
країни. І вони ведуть ці дискусії, і виступають такою групою, яка лобіює правильні процеси, 
про які у тому числі і говорив Микола. 

Але мушу констатувати, що політична система не змінилася. На зміну старим прийшли 
нові, але ті самі старі, що ті принципи, які діяли в політиці, продовжують діяти. І я вже казав, 
що рівень зухвалості, з якою порушується, тільки зростає. 

Я не здивуюся, якщо завтра хтось вийде на трибуну і скаже: зараз революція – доцільно 
взагалі не керуватися нормами права, ми зараз усіх переловимо, пересаджаємо – і все буде 
нормально. І встановлять диктатуру, яку знову ж повалить народ, тому що терпіти він її не 
буде. 

– У мережі «Фейсбук» нам пишуть: «Треба змінити і систему, і обличчя та заборонити 
антиукраїнським обличчям довічно займати державні посади». 

У відповідь до цього: «Ці обличчя і є система. Потрібна повна люстрація всіх гілок 
влади. Інакше нічого не зміниться. Вірус mimicry дуже небезпечний». 

Погоджуєтеся? 

Олексій Гончарук: Щира правда. Абсолютно правильно. Дійсно, ці обличчя 
репрезентують стару систему, і вони абсолютно точно не будуть грати за новими правилами. 

Я, як правник, завжди виступаю за те, щоб все відбувалося в межах закону, тому що 
дуже добре розумію, що закон – це те, що нас вберігає від свавілля, від «закону джунглів», від 
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того, хто сильніший і зі зброєю, хто організованіший, без закону, без справедливості просто 
встановлював свої правила на території. Це дуже небезпечно. І зараз така існує небезпека. 

Я бачу всі передумови для того, щоб нова команда, знову ж таки яка є старою насправді, 
не встановила тотальний контроль над усіма інституціями в державі і не вбила і фізично, і 
нефізично, і політично перш за все своїх опонентів, і щоб не встановилася нова диктатура, але 
іншого кольору. Це так само небезпечно для народу. 

Єдине, що мене дуже тішить, то це те, що я щиро переконаний в тому, що ця нова 
диктатура стикнеться вже з набагато більш організованим народним супротивом. Я дуже добре 
пам’ятаю, як починався Майдан, тому що ми там з першого дня, і дуже добре пам’ятаю, 
наскільки було страшно насправді там бути. Тому що, здавалося, оця монополія, ця влада 
настільки монолітна, потужна, здавалося, що всі навколо спостерігають, що тут працівники 
спецслужб у натовпі і тому подібне. Було дуже багато страхів різних. І головний страх був від 
того, що було не зрозуміло, що насправді відбувається. Було дуже важко спрогнозувати, тому 
люди додумували і від того боялися. 

Зараз усе зрозуміло. Зараз усе абсолютно зрозуміло. Якість влади старої буде адекватна 
якості влади нової. Абсолютно точно вони нічого народу протиставити не можуть. Абсолютно 
точно народ може прямо впливати. Я вам скажу більше, якщо ще півроку назад Врадіївка 
комусь здавалася чимось кричущим, то зараз для свавільників на місцях вона може здатися ще 
дуже м’яким сценарієм. 

– Маємо запитання радіослухача. 

Слухач (переклад): Я – киянин, один з тих, хто на Інститутській під кулями був. 

Панове юристи, а де ви були, коли режим Януковича був? Чим тоді займалися тоді 
юристи? 

Так. Парламент зараз робить багато помилок. Це правда. Але ситуація наразі вимагає 
того, щоб не було більше крові. Тому вони приймають швидкі рішення. Я погоджуюся, що 
питання Волкова – це питання не повинно було навіть підніматися. Це не насущне питання, яке 
необхідне нашому всьому суспільству. Хоча він має бути справедливо відновлений, якщо 
Європейський суд… Це правда. Але зараз будоражите ви громадськість цим. 

Зараз йде сепаратизм на півдні. Так, це все ви правильні всі речі говорите. Але зараз така 
ситуація, що необхідно відновити країну. Розумієте? Тому рішення мають бути швидкими. А 
якщо притримуватися цього всього, про що ви говорите, то люди не будуть цього чекати. Ви 
зрозумієте, що ті люди, які під кулі йшли, вони не будуть чекати. Тому нехай Рада приймає 
рішення. І ми чекаємо на ці рішення. І чекаємо на уряд. 

– Ви, очевидно, не бачите, а слухаєте нас. Це хлопці молоді, активісти Майдану. І вони, 
не знаю, були поруч з Вами на Інститутській, не поруч з Вами на Інститутській. Мова йде про 
те, що Рада не завжди ухвалює саме ті рішення, які мала б ухвалювати першочергово. 

Тут багато погоджується з Вами дописувачів з мережі «Фейсбук». Вони кажуть про те, 
що зараз потрібно йти в Крим, тому що там зараз вирішується доля держави багато в чому. 

Микола Ковальчук: Так. Однозначно. І якраз ті рішення, які зараз має приймати Рада, 
мають об’єднувати країну, а не роз’єднувати. Це дуже важливо. Щоб не були популістські 
рішення. Ми не хочемо цього. Ми хочемо, щоб Рада працювала, серйозно працювала, і не 
займалася політикою. 

На жаль, зараз Рада вже займається виборами. Розумієте? Вона займається 
президентською кампанією, вони вже перетягують ковдру. Це погано. Тобто якщо їм це 
заборонити, не знаю, якщо взагалі їм заборонити їх же люструвати – можливо, це як варіант. 
Але всі ці речі мають обговорюватися суспільством. Ми якраз про це і кажемо, що потрібно 
спитати у людей, а потім приймати рішення. 

Ясно, що, можливо, люди не розбираються в якихось нюансах, але саме для цього і є 
професіонали, які можуть хоча б щось порадити. 

І ще я хотів би до люстрації трішечки повернутися. Зараз всі: люстрація, люстрація. Так, 
це важлива річ для України. Її не було у 2004 році. Її взагалі у нас ніколи не було. Важливо. Але 
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це мають бути єдині правила по всій країні, а не самостійні рішення різних людей. Тому що 
люстрацію у нас зараз використовують для «війни за відьмами». Є? Є такі випадки. 

Тому я вважаю, що це якраз конче не потрібно швидко прийняти рішення. І, можливо, 
цю систему люстрації мають розробити ті ж самі моральні авторитети, те ж саме «Перше 
грудня». 

– Фактично кожен з тих, хто нам пише, пишуть про необхідність люстрації і про 
необхідність зміни не облич, але системи. Мовляв, якщо просто прийдуть нові обличчя, то буде 
те ж саме. Потрібно міняти систему. 

Микола Ковальчук: Все правильно. Але, з іншого боку, можна змінити систему, а 
обличчя залишаться старі. Тоді не буде працювати система, якщо її й змінити. Тобто, тут є такі 
системні небезпеки. Це однозначно. Так, систему треба міняти. І, мало того, я вважаю, що 
народ України дозрів до нормального, сильного самоврядування, тобто децентралізації країни. 
Дозрів! Він показав своєю самоорганізацією, що люди готові брати на себе відповідальність і 
дублювати, дуже ефективно виконувати багато роботи, яку робить держава. 

Олексій Гончарук: Я Вам перш за все дякую за те, що Ви були разом з нами там на 
Майдані. По-друге, я Вам дякую за Вашу позицію. Але хочу сказати наступне. Ви пам’ятаєте, 
як наші політики, ця наша трійка наших «героїв» приходили кожного разу, коли була складна 
ситуація, радилися з Майданом? Коли вони кожний раз приходили і казали: я вас не підведу, ми 
самі не будемо приймати рішення, а Майдан має прийняти рішення. Скажіть, будь ласка, з тих 
пір, як вони почали працювати в Раді, багато приходили на Майдан і радилися? 

– Слухач зараз не відповість – уже поклали слухавку. 

Олексій Гончарук: Я розумію, що це питання риторичне. Ми абсолютно за те, щоб 
приймалися швидкі рішення, але ми абсолютно за те, щоб рішення приймалися, які оздоровлять 
і об’єднають країну, а не такі, які захистять інтереси і знищать опонента. 

А зараз приймаються рішення, які покликані знищити опонента. Та ж сама люстрація 
має бути інструментом очищення політиків країни, а не інструментом, за допомогою якого вони 
зможуть її монополізувати. Зараз команда буде прагнути до того, щоб монополізувати свій 
вплив на державу так, як це робили їх попередники. Вони будуть намагатися знищити 
альтернативних політичних гравців, у тому числі і Майдан. І Ви дуже скоро це, я думаю, 
відчуєте на своїх власних прикладах. 

– Запитання ще одного слухача. 

Слухачка: Я не розумію одного. Чому зараз Верховна Рада починає співпрацювати знову 
з тими регіоналами? Яку заяву вони зараз не написали б, але їх пики нам уже набридли. Чому їх 
не можна взагалі позбавити звання депутата, зменшити кількість депутатів? Нам їх стільки не 
потрібно. Зараз країна не прогодує всіх. Якщо не вистачає депутатів, то взяти з тих людей, які 
стояли на Майдані і захищали цю незалежність! 

– Це дуже емоційна і хороша пропозиція. Одначе треба говорити про закони, про те, як 
виглядає на сьогоднішній день Україна. Хоч, за Конституцією, парламентсько-президентська, а 
насправді парламентська республіка, тому що парламентська по факту. Для цього потрібно 
провести дочасні вибори президента, після того провести вибори парламенту. Бо якщо 
працюватиме знову ж таки закон сили, то результату не буде, а буде господарювати анархія. 

Чи я помиляюся? 

Олексій Гончарук: Якщо провести вибори до парламенту зараз за старим 
законодавством, то до Верховної Ради прийдуть ті ж самі люди, які є зараз там. Можливо, 
зміниться баланс, розклад сил, але суть не зміниться точно. 

– Можливо, я помиляюся, але, виходячи з того, що парламент поспіхом скасував закон 
про мови, на сході проти цього піднялися, бо це не те, що треба було у перший день робити. 
Можливо, це треба було робити через тиждень чи через місяць. Зараз там народ піднімається. 
Ми ведемо пряму трансляцію на сайті Радіо Свобода з Харкова, і люди бояться, що їм зараз уже 
все заборонять, що зараз буде ще гірше, ніж було. 
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Микола Ковальчук: Так, це популістський, чисто популістський, політичний закон. Всі 
наші політики завжди так діяли. Вони гарно розказували. Для чого? Суто для своїх виборців. 
Все! Тобто, цей закон суто для західної України. 

Олексій Гончарук: Це робота на резюме. 

Микола Ковальчук: Так. Це на майбутні вибори. 

Те, що я казав: уже почалася виборча кампанія. У цьому проблема. Тому що наші 
політики не думають про майбутнє країни, про стратегію розвитку країни, а вони думають про 
те, як прийти до влади знову ще з більшим результатом. 

Щодо запитання слухачки, я вважаю, що наразі ще неможливо це зробити. Чому? Тому 
що, якщо їх зараз усіх звільнити, означає, що потрібно змінювати… Ми без них не можемо 
зменшити кількість депутатів. 

Олексій Гончарук: Юриспруденція – це інструмент, за допомогою якого в суспільстві 
забезпечується правопорядок. Те, що ви спокійно ходите по вулиці і на вас не нападають 
молодики кожного разу, забезпечується законами і повагою, страхом перед покаранням, яке 
настане за порушення їх. 

  

Тому порушення законів зараз людьми, в руках яких сконцентрована така сила, – це 
величезна небезпека для нас із вами. Тому що вони завтра що захочуть, те і зроблять. І не 
подивляться ні на вас, ні на мене, ні на юристів, ні на викладачів, ні на військових, ні на кого не 
подивляться. Закон сили – це страшно. 

Чому парламент зараз не може не вести діалог з представниками Партії регіонів і 
позбавити їх мандатів? Це дуже просто. Тому що за ними також стоять люди. Ви маєте 
розуміти, що величезна країна, мільйони людей сьогодні стоять за нардепами від Партії 
регіонів. Це величезні підприємці, це міста і так далі. Якщо ми не хочемо жити в одній державі, 
то, може, й варто було б зробити так, як Ви пропонуєте. 

Якщо ми хочемо зберегти Україну для всіх, для наших дітей і внуків, нам потрібно зараз 
з холодною головою, дотримуючись юридичних процедур, не порушуючи Конституцію, 
притягати злочинців до відповідальності. Того ж самого президента України Віктора Януковича 
(подобається це комусь чи ні), то його повноваження потрібно припиняти внаслідок імпічменту. 
Тому що я Вам скажу, що навіть звання «Президент України» позбавляється людина лише, 
коли щодо неї застосована процедура імпічменту. А що зараз відбулося? 


